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INLEIDING 
 
Dit is GILDEKAMERS-DEEL III van het Sint Jorisgilde Stratum. 
De lange weg van “Kodijko” aan de Tongelresestraat naar de Boutenslaan, de realisatie van ons GILDE-
HUIS IN HOUT aldaar en de ondergang daarvan is beschreven in DEEL II, dit deel gaat over de realisatie 
van ons GILDEHUIS IN STEEN. 

 
Enkele punten: 

• Een hele korte voorgeschiedenis was het ditmaal, wat wettelijke regelgeving betreft; een 
nieuwe bouwvergunning (“IN STEEN”) was in ongeveer 6 weken gerealiseerd. 

• Ook voor GILDEKAMERS - DEEL III is een keuze gemaakt uit honderden documenten, een be-
perkt aantal foto’s, 2 films, verslagen van vergaderingen en artikelen uit de Gildebode. 

• Wilt u een heel snelle indruk krijgen van de story “UIT DE AS HERREZEN”, bekijk dan een filmpje 
op YouTube, in sneltreinvaart (8 minuten) 2,5 uur filmmateriaal van Albert Roxs gedraaid in 
een periode van 2 jaar, link: https://youtu.be/vVBwesM6pBI. 

• In het (goedgekeurde) jaarverslag van 1994 staat als stichtingskosten van het gebouw een be-
drag van fl. 396.304 vermeld. 

• Op onze website www.sintjorisgildestratum.nl is in het openbare archief veel meer terug te 
vinden en voor iedereen toegankelijk. 
 

Veel plezier met dit nieuwe stukje geschiedschrijving van ons gilde, alle eerder verschenen boekwer-
ken en -werkjes (waaronder GILDEKAMERS - DEEL I en DEEL II) zijn eveneens (in PDF) te vinden in het 
openbare archief op onze website. 
 
GILDEKAMERS-DEEL III is een uitgave van de Archiefcommissie van het Sint Jorisgilde Stratum. 

 
Eindhoven, maart 2021,  
Frans Bax & Frans Kirchner. 

  

https://youtu.be/vVBwesM6pBI
http://www.sintjorisgildestratum.nl/
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GEMEENTE EINDHOVEN 
In tegenstelling tot de realisatie van ons houten-gildehuis aan de Boutenslaan, een jaren en 
jarenlang “gebed zonder” einde was de realisatie van de nieuwe bouwvergunning een “fluitje 
van een cent”, in 1 ½ maand was de zaak rond. Het gehele gebeuren is samen te vatten in de  
navolgende 3 documenten. 
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GILDE VERSLAGLEGGING-relevante stukken m.b.t. Boutenslaan-steen 
 
1992 
 
1992-01-30-BOUWBRIEF 
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1992-02-LEDEN-VERSLAG 
VERSLAG VORIGE VERGADERING 
Opmerkingen:   

• Er wordt opgemerkt naar aanleiding van het verslag dat de stichting Behartiging Be-
langen Sint Jorisgilde Stratum en het gilde een apart bestuur hebben. In de volgende 
vergadering zal dit aan de orde komen. Dit wordt een agenda punt. Beide besturen 
zullen hier uitleg geven over wat ze doen. 

INGEKOMEN STUKKEN 
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• Brief aan alle gilden i.v.m. de brand van onze Gildehuis. Dat vele stukken verloren zijn 
geraakt. 

TOEKOMSTIGE ACTIVITEITEN:  

• Zondag 16-02 komt Ben van Mierlo om een videoband van de brand te laten zien. Deze 
band is te bestellen met wat foto's voor fI. 30,00. 

JAARVERSLAGEN 

• Raadsheer vendelen leest zijn verslag voor. Met dank wordt het verslag aanvaard. Ook 
vermeld de raadsheer dat de 12 nieuwe vendels al klaar zijn. 
Dat is snel en hier voor hartelijk dank aan de raadsheer en zijn moeder en eenieder die 
er ook aan meegeholpen heeft. Bedankt! 
De vraag is of de vendels bedrukt kunnen worden? Voor de 8 grote en 4 jeugdvendels 
die gemaakt zijn zou dit 270 gulden kosten. Dit werd in de vergadering goed gevonden. 
Twaalf vendelstokken worden aangeboden door Riloga B.V. Onze hartelijke dank hier-
voor. Dit is toch een cadeautje van zo' n 500 gulden. Het bestuur stuurt een bedank-
brief. 

WAT VERDER TER TAFEL IS GEBRACHT 

• Bedankbriefje schrijven aan voor de heer Frits Prinsen omdat hij de dekenstaf weer 
tiptop in orde heeft gemaakt. 

• Briefje aan Eric Anal van het Sint Catharinagilde Tongelre omdat hij naar zilver heeft 
helpen zoeken en dat hij de geweren weer wil herstellen. 

• De regerend deken heeft een afspraak gemaakt met de heer Smits over het tekenen 
van een nieuw gildegebouw. De sloop van de verbrande resten is nog niet begonnen 
omdat er nog geen kraan beschikbaar was.  

• Dinsdag de 18-02 wordt door de regerend deken gebeld wanneer er begonnen wordt. 
Het zou de 19-02 zijn. 

• De zaken met de verzekering zijn nog niet geregeld er wordt nog aan gewerkt. 

• Bij IBC is een prijs opgevraagd wat hetzelfde gebouw zou gaan kosten. Opgegeven is 
210.320 gulden. Dit is zonder spanten en zonder voorzieningen zoals gas, water, ver-
warmingen en licht. 
Met dezelfde deuren en luiken hetzelfde hang en sluitwerk, geen alarm, rolluiken en 
andere voorzieningen, dit moet er allemaal nog bij. 

• De bestuursvergadering op dinsdag 18-02 zal bij Albert Roxs gehouden worden. 
RONDVRAAG 

• PETER ENGEL 
Politierapport heeft Peter. Even doorgeven aan Peter en u krijgt er een thuisgestuurd. 

 
1992-02-OVERHEID-BELANGRIJKSTE PUNTEN 

• Het proces-verbaal i.v.m. de brand: Bij dit proces-verbaal moet nog een brief van de 
politie voor de verzekering. Voor hen, die een proces-verbaal nodig hebben voor hun 
verzekering kunnen dit bij Peter Engel krijgen. 

• Bij de RABO bank is een rekening geopend i.v.m. de herbouw van het gildehuis. Reke-
ning nummer 188265864. Het gironummer van de RABO bank is 1197467 onder ver-
melding van t.a.v. Rek. No. 188265864 Sint Joris Gilde Stratum herbouwfonds. 

• Een verzoek van de raadsheer-vendelen om de avond van de 15e juni vrij te houden. 
I.v.m. een vendelgroet als dank voor de nieuwe vanen. 

 
1992-02-OVERHEID-VERSLAG 
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GILDEVERGADERING 
MEDEDELINGEN VAN DE DEKEN SCHATBEWAARDER 
Het proces verbaal is bij de deken-schatbewaarder. Maar er moet nog een additioneel stuk 
van de politie komen voor de verzekering. De kascontrolecommissie komt voor de volgende 
vergadering bij de deken-schatbewaarder. 
BELANGEN BEHARTIGING SINT JORISGILDE STRATUM 
Het bestuur van het gilde en het bestuur van de stichting komen op donderdag 5 maart om 
20.00 uur bij de deken-schatbewaarder thuis bij elkaar. Hiervoor worden uitgenodigd: Ma-
thieu van der Voort, Harry Malingré, William van den Heuvel, Peter Engel, Frans Bax, Frans 
Kirchner, Gijs Spoor. 
REKENING HERBOUWFONDS 
De regerend deken heeft een rekening geopend bij de Rabobank ten gunste van Sint Jorisgilde 
Stratum Herbouwfonds. 
SINT JORISDAG 
Omdat we geen gildehuis hebben en we de zaal van slager de Vries wel zondag 26 april de 
hele dag kunnen gebruiken stelt Gijs Spoor voor om de Sint Jorisviering op één dag te hou-
den.  
BAVARIA 
I.v.m. het leveringscontract dat door het gilde met Bavaria is afgesloten en het ontstane pro-
bleem met betrekking tot onze huisvesting. Moeten we niet bij Bavaria met een voorstel ko-
men? Hoe we de problemen de komende tijd oplossen? Als Bavaria wil leveren zou dit bij 
garage Roxs kunnen. Deze zou ook voor de opslag kunnen zorgen. Het bestuur overlegt met 
de barcommissie. 
NIEUWE VENDELS 
Een geweldige prestatie in zo’n korte tijd. 12 vendels (8 grote en 4 jeugdvanen) gemaakt door 
mevrouw Sweegers. De deken-schatbewaarder en de koning gaan vrijdag 21 februari een 
bloemetje brengen. Maar als dank voor deze geweldige prestatie willen wij alle leden vragen, 
op verzoek van de raadsheer-vendelen, op maandag 15 juni ’s avonds een vendelgroet te 
brengen aan mevrouw Sweegers omdat ze dan jarig is. Laat ons gilde en de raadsheer niet in 
de steek. Alvast bedankt. 

TROMMEN 
Voor de raadsheer-trommen Rinie Vos. De firma Hobo maakt trommen. Deze firma zou ook 
koperen trommen kunnen maken tegen een redelijke prijs. Voorstel van Wout Sweegers is om 
er eens te gaan praten. 
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1992-02-21 en 1992-02-25-KRANTENBERICHT 
 

 
 
1992-03-LEDEN-VERSLAG 
OPENING 

• De regerend-deken dankt Wout Sweegers voor het doorzetten van het vendelen: het 
deed hem echt goed weer 11 vendeliers bezig te zien met oefenen. 

• Piet van den Heuvel toonde zijn ontwerp van een tijdelijk vaandel: de vergadering vond 
het ontwerp heel goed. De rekening ter hoogte van fI. 400,- van de Haan voor de tex-
tielverf viel Piet wel tegen, hem was gesuggereerd dat een en ander wel soepel gere-
geld zou worden. 

VERSLAG VORIGE VERGADERING 

• 4de pagina: fI. 270,- voor de vaandelstof moet zijn fI. 312,50, de leverancier had zijn 
prijs verhoogd! 

ACHTER ONS LIGGENDE ACTIVITEITEN 

• Zaal de Vries ligt dicht bij het park, hetgeen gunstig is voor het oefenen. De regerend-
deken denkt er over om op een gunstig moment de pers uit te nodigen om te laten 
zien dat we ondanks het verlies van onze spullen toch weer druk aan het oefenen zijn. 
Houden we in gedachten voor Sint Jorisdag. 

TOEKOMSTIGE ACTIVITEITEN 

• We mogen de trommen van Frits Prinsen (Sint Nicolaasgilde Valkenswaard) lenen zo 
lang als nodig is: is wel belangrijk, hartelijk dank! 

• Piet van den Heuvel zal zorgen dat het (tijdelijk) hoofdvaandel klaar is voor Sint Joris-
dag. 

• Zondag 26 april Sint Jorisdag, tevens inwijding van het Sint Jorisaltaar in de Sint Jan in 
Den Bosch: wij zijn uitgenodigd om de H. Mis op te luisteren. De regerend deken zal 
pogen te bereiken dat het tijdelijke hoofdvaandel door de bisschop wordt gewijd, de 
vergadering vindt dit een bijzonder goed idee. 

STICHTING BELANGEN SINT JORISGILDE STRATUM 
Het is gebleken dat de gildebroeders willen weten hoe de constructie stichting-gilde in elkaar 
zit, met name financieel. De regerend-deken legt allereerst het doel van de constructie uit: 
spreiding van risico's. Als het gilde iets doet waardoor ze alles kwijt is dan wordt het gildehuis 
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niet aangetast, mits er niet een dusdanige vordering (qua aard en grootte) van het gilde op de 
stichting is dat geëist kan worden dat deze vordering moet worden geïnd: dan zou de stichting 
het gildehuis moeten verkopen (of een fikse hypothecaire lening op moeten nemen met alle 
kosten van dien). Als de stichting in financiële moeilijkheden komt blijft het gilde buiten schot, 
tenzij de stichting een vordering heeft op het gilde enz., enz., zie de vorige zin, alleen heeft 
het gilde geen gebouw om te verkopen of er een hypotheek op te vestigen: het gilde gaat dus 
failliet. 
De vraag rijst overigens of de bezittingen van het gilde ook niet in een aparte stichting moeten 
worden ondergebracht. Harry Malingré geeft nog een gedetailleerde uitleg over de verschil-
lende financiële aspecten van de verhouding stichting-gilde. 

 
WAT VERDER TER TAFEL KOMT 

• De regerend-deken wil zeer binnenkort vergaderen met Wim van der Aa, Rein Hurkx, 
Gijs Spoor en Harry Malingré: alleen over het nieuwe gildegebouw. 

• Daarnaast wil hij op woensdag 25 maart om 20.00 uur een bijzondere gildevergadering 
met één agendapunt:  nieuwbouw. Wim van der Aa en Frans Sterk zijn dan verhinderd. 

• Mathieu van der Voort heeft van Karel Vermeeren vernomen dat er zeker weer protest 
zal komen. 

• Er moet een tweede bouwbrief uit. 

• Wim van der Aa is bij de stadsarchitect geweest, daar is gesproken over de volgende 
constructiefouten van het oude gebouw: Uitbollen van de muur achter, veren van de 
zolders, dakbeschot te dun, dakbalken te dun (sneeuwbelasting), brand in de zijbeuken 
is naar beneden geslagen, binnendeuren waren veel te slap. 
Oplossing: Constructie achterzijde als voorzijde dakplaten met isolatie, dikkere balken, 
deuren binnen en luiken multiplex 4mm dik. 
Piet van den Heuvel vraagt: moeten we terug naar IBC? De regerend deken deelt mede 
dat de ingenieurs van IBC niet blij waren met de activiteiten van de verkoper, ze willen 
beter overleg. 
 

1992-03-LEDEN-AANHANGSEL 
Gehouden woensdag 25 maart 1992 in het gildehuis van het gilde Sint Catharina Strijp, 
Aan de Botenlaan te Eindhoven. 
Reden voor dit aanhangsel is de aanwezigheid van de heer van Tra, politiebeambte gespecia-
liseerd op het gebied van inbraakbeveiliging van de gemeente Eindhoven. 
De heer van Tra is aanwezig op uitnodiging van een lid van de overheid om de vergadering 
een juiste keuze te laten maken op het gebied van inbraakbeveiliging bij de keuze van het 
nieuwe gildehuis. 
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De heer van Tra begon zijn praatje met de stelling dat wat goed is tegen inbraak niet goed 
hoeft te zijn voor de brandbestrijding. Met betrekking tot ons gildehuis is dit bewaarheid, want 
de brandweer kon vanwege de goede inbraakbeveiliging niet binnenkomen. 
Naar gebleken is uit technisch onderzoek hebben de jongens de kan benzine (gehaald bij het 
tegenovergelegen benzinestation) tegen de deur leeg laten lopen. Toen de benzine buiten 
uitgebrand was heeft het binnen in de zaal doorgebrand met de bekende fatale gevolgen. 
De brand heeft zo hevig kunnen zijn door het schoorsteeneffect, veroorzaakt door de grote 
ventilator in de nok van het dak. 
De dader die de politie gepakt heeft is een Stratumse jongen die uit balorigheid de brand heeft 
aangestoken. 
De officier van justitie heeft gezegd dat na afloop van de rechtszaak de papieren openbaar en 
opvraagbaar zijn. Ook is het mogelijk na de veroordeling, in samenwerking met de verzeke-
ring, een civiele procedure te starten tegen de dader. 
De sociale controle in de omgeving van het gebouw is groot door de bezoekers van het park, 
de bewoners aan de Jacob Reviuslaan en niet op de laatste plaats: het passeren van ongeveer 
120 keer per dag van de politie. 
Enkele opmerkingen en aanbevelingen: Hout nodigt eerder uit tot aansteken dan steen, ook 
stenen gebouwen kunnen afbranden, hekwerk nodigt uit tot inbraak, aan de achterzijde van 
het gebouw geen hoeken of nissen, geen messing beslag op ramen en deuren, aan de achter-
zijde, indien mogelijk, blinde muren (geen ramen of deuren). 
INBRAKEN GEBEUREN ALTIJD AAN DE ACHTERZIJDE. 
Zorgen voor een Sprinkler installatie, brand- en inbraak werende deuren, het schoorsteen ef-
fect vermijden in de nieuwe ruimte, oriëntatie verlichting constant laten branden, schrikver-
lichting via sensor als inbraakpreventie, alle verlichting en sensoren boven reikhoogte en van 
slagvast materiaal gemaakt, als ramen aan de achterzijde komen hoog en smal voorzien van 
een luik, scharnieren waar mogelijk aan de binnenzijde van het gebouw, slagvast glas, het 
nieuwe gebouw compartimenteren, hang en sluitwerk niet zelf of een timmerman laten kopen 
maar een specialist op inbraakbeveiliging, voor de telefoon een stalen mantel tot enkele me-
ters buiten het gebouw.  
Maar voor alles geldt; schakel een goed constructie adviesbureau in. 
Als de schetsen van het nieuwe gebouw klaar zijn ze ter beoordeling laten zien op het politie-
bureau Stratum. Na aanbieding van de tekeningen zal ook de brandweer geraadpleegd wor-
den. 
Tot slot heeft de regerend-deken de heer van Tra bedankt voor zijn uitleg. 
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1992-03-20-AANSCHRIJVING 
 

  



 

 

 14 

Voordelen steen t.o.v. hout:  

• Minder onderhoud. 
o Geen schilderwerk van de muren. Geen verzakking van de muren. Geen last 

van rot op de grond van het gebouw. 

• Langere levensduur. 
o Hout 30 jaar, steen 100 jaar. 

• Minder inbraakgevoelig. 
o Gebouw is beter dicht te maken met stalen luiken en deuren die met breekij-

zers niet te openen zijn. 

• Minder schilderwerk tijdens de bouw. 
o De muren hoeven niet geschilderd te worden. 

• Betere warmte-isolatie van de muren mogelijk. 
o Bij steen heeft een muur, bestaande uit twee stenen en een spouw, eenzelfde 

vermogen om warmte tegen te houden als hout van 7 cm dik. Dit noemen ze 
warmteweerstand. Normaal wordt spouwmuurisolatie toegepast en deze 
heeft eenzelfde isolerend per mm als 7 cm hout. Door 6 cm isolatie toe te pas-
sen wordt de warmteweerstand van de muren 60 maal zo hoog. 

• Eenvoudigere dakconstructie die beter isoleert. 
o Door isolerende dakplaten kan geen lucht bij de isolatie. Hierdoor heeft de iso-

latie een beter effect dan de houten dakconstructie. Bij de houten dakconstruc-
tie kon de lucht onder de pannen door. Ook omdat er geen eindpannen waren 
gebruikt. Bij een goed vastgemaakte plasticfolie op de isolatie wordt het een 
stuk beter zolang de folie heel blijft. Bij het nat en vochtig worden in de winter 
heeft een isolatie die niet vastzit nog minder effect. 

• Minder gasverbruik door de jaren. 
o Door beter geïsoleerde muren en een beter geïsoleerd dak kan het gasverbruik 

met honderden guldens per jaar worden teruggebracht. 

• Minder gevoelig voor mensen die het aan willen steken. 
o Wie steekt een steen aan? Een blok hout wel! Twee kilo hout heeft eenzelfde 

verbrandingswaarde als 1 m3 gas of als 1 liter benzine.  
o 1 m3 hout weegt 800 kg. 
o De muren van de zaal alleen hebben een gewicht van 120x0,07*800=5.600 kg, 

het dak heeft een gewicht van ongeveer 10*20*0,03*800=4.800 kg. Totaalge-
wicht van zaalmuren en dak is 10.400 kg. Wat een verbrandingswaarde (de 
hoeveelheid energie die erin zit vergeleken met gas) is van 10.400:2=5.200 m3. 

o Met deze hoeveelheid energie is het mogelijk om 50 m3 water van 0 graden 
Celsius te verwarmen tot 100 graden Celsius. Dus de eerste 50 m3 water was 
nodig om de energie, die uit het hout vrij kwam in bedwang te houden. 

o Bij een stenen gebouw met een stalen dakconstructie kan het water meteen 
gebruikt worden om de energie die zit in de rest van de materialen te koelen. 

o 20 liter benzine heeft evenveel energie als 50 kg hout. 
 
Een stenen gebouw, stalen deuren en luiken en een tegelvloer, een stalen draagconstructie 
voor het dak, ingemetselde kasten en een gemetselde bar geeft het gebouw een ander aan-
zicht, maar dan is het ook minder ontvlambaar. Stenen verdiepingsvloeren boven de bestuurs-
kamer en de keuken. Dan hebben we een gebouw dat misschien de tijd kan doorstaan. Onze 



 

 

 15 

eerste poging voor een eigen gebouw heeft het niet gehaald. Het wordt niet beter inde toe-
komst, het vandalisme wordt erger en de stookkosten worden hoger. 
 
Bouwvergunning zal wel verstrekt worden voor een stenen gebouw. Als er protesten komen 
worden deze wel afgewezen. Bij hout doen we elke twee jaar!  
 
1992-03-LEDEN-HOUT OF STEEN  
OPENING 

• Mathieu van der Voort verwelkomt een speciale gast, de heer van Tra van de gemeen-
tepolitie Eindhoven. 

HOUT OF STEEN 

• De heer van Tra vertelt zijn verhaal. Dit wordt vastgelegd door Frans Bax en zal in de 
eerstkomende Gildebode worden gepubliceerd. 
Nadat de heer van Tra zijn verhaal gedaan heeft vertelt Mathieu van der Voort dat ze 
met een paar mensen bij de heer de Bok (architect van de gemeente Eindhoven) ge-
weest zijn om de nieuwbouwmogelijkheden in steen/hout te bespreken. 
Verder vermeld hij dat er een bouwvergadering moet komen. 

• Arie Philipsen wil niet meer met IBC in zee. 

• Wout Sweegers wil altijd een tekening laten maken als het gebouw van steen wordt.  
Adviesbureau offerte na laten kijken. 

• Gijs strooit met wat bladzijden met berekeningen en eigen meningen (hij wil een ste-
nen gebouw)! De lijst van Gijs wordt doorgenomen, veel van de punten welke door 
Gijs worden aangehaald zijn positief. 

• Er wordt tussentijds gestemd: 13 personen voor steen, 3 personen neutraal, 4 perso-
nen voor hout. 

• We moeten in het bestemmingsplan nakijken of er in steen gebouwd mag worden. 
Daarnaast moet een offerte voor hout, een voorstel van Wout, worden opgevraagd 
voor als niet in steen gebouwd mag worden. Bij afwijzing van een stenen gebouw kan 
dan meteen gestart worden met de bouw in hout. Een tijdslimiet voor eventuele bouw 
in steen wordt niet gesteld. 

• John van de Wijgert wil eventueel bemiddelen naar het bouwtechnisch bureau toe. 

• Peter Engel: wil weten of er binnen een bepaalde tijd gebouwd moet worden i.v.m. de 
uitkering van de verzekering. 
 

1992-03-OVERHEID-VERSLAG 
PUNTEN 

• Waar is de vergadering van woensdag 25 maart. Gildekamer Sint Catharinagilde Strijp, 
Botenlaan. 

• 30.343 Bfr voor herstel draairaam (excl. Btw) is nooit door Peter Engel betaald. Maar 
hij heeft nooit een tekening ontvangen! William? Of is het gelijktijdig met de verbete-
ring van het gebouw. We moeten wel een vergoeding hebben van de verzekering! De 
heer Bleijs moet nog de heer Koolhaas bellen. 

• Bleijs wil een lijst van de niet verbrande schilden. Zal nog geld proberen te krijgen voor 
het zilver. Er lag een lijst van fl. 144.000, waarvan fl. 44.000 koningszilver. Er is toen 
een voorlopige dekking gegeven van fl. 75.000 in afwachting van verbeteringen in de 
alarminstallatie. 
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• Mathieu heeft contact gehad met Leo Simons (Sint Catharinagilde Gestel) i.v.m. 
schade. Moeten zelf de brandschade declareren! 

• Nota bijna fl. 400 voor verf (de Haen) is nog bij Piet van den Heuvel, goede hoop dat 
we het niet hoeven te betalen. 

• Bisdom 26-04 inwijden vaandel. Wij moeten een brief sturen: doet Mathieu. Gaat met 
Bouwdijk Bastiaanse en Ad van Dijck afspreken bij bisschop. Pers uitnodigen. Mathieu 
zal het Wim van Exel mededelen. 

• Nieuw hoofdvaan. Even laten rusten, we hebben geen haast meer, Piet van den Heuvel 
maakt een mooi! We willen graag een gesprek hebben over het ontwerp van een 
nieuw hoofdvaan. Thea Roelofs, Ollie van Abbe. 
 

1992-04-LEDEN-VERSLAG 
TOEKOMSTIGE ACTIVITEITEN 

• Zondag 26 april gaan we naar Den Bosch, kunnen we nooit voor 16.00 uur terug zijn 
i.v.m. inwijding van het Sint Jorisaltaar, dan komt de vendelgroet bij notaris van Heijst 
wel in de verdrukking. Regerend deken en Gijs Spoor (Sint Joriscommissie) gaan aan 
de heer van Heijst voorstellen om de vendelgroet te verplaatsen van 26 april naar 3 
mei. 

• De kerkelijke viering op zondag 3 mei is al met de pastoor afgesproken. Na de kerk 
gaan we direct naar de heer van Heijst voor een vendelgroet. Na de koffie met brood-
jes in zaal de Vries volgt een informele receptie voor de heer van Heijst en diens geno-
digden, terwijl kruisboogschutters en deelnemers aan de jeugddag huns weegs gaan. 

NIEUWBOUW 

• Er is een gesprek geweest met de heer van Buul, waarnemend directeur Bouw en Wo-
ningtoezicht. De Commissie Welstand zou niet moeilijk doen over steen, wel moet vol-
gens de normale procedure een bouwvergunning worden aangevraagd: tekening in-
dienen, publicatie. Kunnen protesten uit de burgerij niet ontvankelijk verklaard wor-
den omdat de protestprocedures in het verleden al helemaal doorlopen zijn? 
De bouwvergunning wordt 4 à 5 weken na de aanvrage verstrekt. 

• Er is ook een bespreking geweest met de heer de Rooij van een constructiebureau uit 
Duizel. We willen het gebouw 40 cm hoger maar een dakhelling minder dan 25 graden 
is niet toegestaan. De Rooij zal voor fI. 2.600,- (excl. BTW) een tekening maken en voor 
de bouwvergunning zorgen. 
Van het fundament moet de bovenlaag worden afgeschoven; de Rooij moet er nog wel 
aan rekenen, de grond is zeer instabiel, misschien moeten er wel poeren aan gemaakt 
worden. 

• Rein Hurkx heeft bij Bouwbureau Hurkx een globale berekening laten maken:  
o Bouw volgens dezelfde indeling dus geen verschuivingen van toiletten, keuken 

enz.  
o Niet heien, maar buiten de bestaande fundering een betonnen ringbalk leggen 

op boorpalen. Rondom metselwerk, binnen 4 stalen spanten. 
o Binnenmuren in hout, tweezijdig.  
o Natte ruimten met Siprex-blokken, van onder tot boven betegelen, kan het fun-

dament best dragen.  
o Ramen aan de binnenkant uitvoeren met stalen gemoffelde luiken, van binnen-

uit te bedienen. Kan ook voor de deuren, elektrisch van buitenaf bedienbaar.  
o Dak met isolatieplaten met aan de binnenkant houtstructuur, betonpannen.  
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o Plafond in toiletten, keuken en bestuurskamer als voorheen.  
o Kosten: fI. 400.000,- tot zeg maar fI. 425.000.- alles inbegrepen: verlichting, ver-

warming, rolluiken, afzuiging. 

• We kunnen er posten uithalen die we zelf willen doen, dan wordt het goedkoper: schil-
derwerk, loodgieterswerk, elektriciteit, verwarming, afzuiging, minder plafonds, sys-
teemwandjes binnen enz. 

• Tiny van Erven merkt op dat een duurder gebouw ook hogere exploitatiekosten met 
zich meebrengt, die moeten opgebracht kunnen worden. 

• Mathieu van der Voort stelt voor om de bouwvergunning niet aan te vragen voordat 
er prijsopgaven zijn van een paar betrouwbare aannemers. Rein meent dat andere 
aannemers ook niet ver van de fI. 425.000,- af zullen zitten; als we dit bedrag te hoog 
vinden dan moeten we niets doen! Andere mogelijkheid is staalconstructie en ruw-
bouw buitenkant laten doen en verder zelf afwerken. 

• Regerend-deken wil een beschrijving van het gebouw voor het maken van de tekening, 
onderhandse gesprekken liggen niet vast. Hij wil ook niet meer dan fI. 300.000,- aan 
het gebouw uitgeven en de rest besteden aan attributen. Het verenigingsleven moet 
weer op gang komen. 
Woensdag 22-04 om 20.00 uur vergadering bouwcommissie in de brandweerkazerne. 

WAT VERDER TER TAFEL KOMT 

• Guido is bij Martinus Dommelen geweest: die hebben 40 trommen, de oude (houten) 
trommen kunnen wij voor onbepaalde tijd in bruikleen krijgen. Gijs vraagt wie wat ver-
zekert: onze/andermans eigendommen. 

• John van de Wijgert stelt een pakket-polis voor, de deken penningmeester weigert om 
zich verder met verzekeringen te bemoeien. 

• Regerend-deken, Gijs Spoor en William van den Heuvel zullen direct na deze vergade-
ring regelen dat de inboedel vanaf a.s. maandag verzekerd is. 

RONDVRAAG 

• WOUT SWEEGERS  
Toont het nieuwe (tijdelijke) hoofdvaan, ontworpen en uitgevoerd door Piet van den 
Heuvel. 

• PIET VAN DEN HEUVEL 
Stikwerk door mevrouw Sweegers (moeder van Wout). De vergadering reageert bij het 
ontrollen van het werkstuk met een enthousiast applaus, de regerend deken dankt 
zeer voor het vele werk dat is verricht. Hij zal de studiecommissie vragen of het me-
daillon er goed op staat. 

• WILLIAM VAN DEN HEUVEL 
Er is fI. 180.000,- ontvangen als eerste uitkering van de brandschade, daarmee is direct 
de lening ad fI. 50.000,- van de Rabobank afgelost. De bank is bereid om bij de nieuw-
bouw voor hetzelfde bedrag onder dezelfde condities bij te springen. Het beschikbare 
geld wordt van maand tot maand belegd. 

• MATHIEU VAN DER VOORT 
Bavaria claimt fI. 10.000,- voor de verloren gegane inventaris. 

• PETER ENGEL 
Op de rekening herbouwfonds is fI. 1.040,- binnengekomen, deken-schrijver zorgt voor 
bedankbrieven. 

• ALBERT ROXS 
Vraagt om bedankbriefje voor de heer van der Hart voor de geschonken kluis. 
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1992-04-14-BRIEF MGR. TER SCHURE 
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1992-05-LEDEN-VERSLAG 
VAANDELWIJDING 
Is uitstekend verlopen, ook het optreden van ons gilde tijdens de plechtige H. Mis in de kathe-
drale basiliek van Sint Jan in ‘s-Hertogenbosch ter gelegenheid van de inwijding van het Sint 
Joris-altaar oogstte veel lof. 
ERFPACHT OVEREENKOMST 
Bij aangetekend schrijven heeft de gemeente Eindhoven de Stichting Behartiging Belangen 
Sint Jorisgilde Stratum min of meer gesommeerd om op donderdag 14 mei a.s. te komen te-
kenen. Het stichtingsbestuur heeft daarvoor de toestemming van de gildevergadering nodig. 
Na enige discussie over de hoogte van de erfpachtcanon geeft de gildevergadering toestem-
ming om te tekenen. Mathieu van der Voort is uitdrukkelijk tegen en hij zal de acte dan ook 
niet ondertekenen. In overleg met de notaris zal hiervoor een oplossing worden gezocht. 
NIEUWBOUW GILDEHUIS 
De tekening is gemaakt en naar een aannemer gestuurd. 
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Voorlopige begroting zonder elektrische installatie, zonder sanitair, zonder water, zonder ver-
warmingsinstallatie, zonder vloertegels (wel smeervloer), in totaal fI. 195.300,-. Als alles wordt 
uitbesteed komt het op fI. 323.000,-, exclusief de kosten voor een eventuele uitbreiding/aan-
passing van de fundering i.v.m. de grotere belasting van steenbouw. 
De heer van Buul, plaatsvervangend directeur Bouw en Woningtoezicht, denkt niet dat op de 
bestaande fundering in steen kan worden gebouwd. De constructeur moet, aan de hand van 
de tekening, een belastingberekening maken. Aan de hand daarvan kan Impijn/Blokpoel een 
"grondmechanisch advies" uitbrengen. 
Peter Engel vraagt wanneer het gebouw er kan staan: binnen twee maanden misschien, zegt 
Wout. 
 

 
 
1992-05-OVERHEID-VERSLAG 
PUNTEN 

• BAR  
De barbeheerder heeft geen trekhaak. Daardoor moet Jan van Bijsterveld steeds de 
aanhanger mee nemen. Deze wil dit niet, omdat hij dan tot 16.00 uur in zaal de Vries 
moet blijven en op schietdagen wil hij daar naar toe. Jan stelt voor een bestelauto te 
kopen en hier de beheerder in te laten rijden. Hier zou dan ook het materiaal mee 
kunnen worden gereden. Voorstel is te duur om dit uit de gildekas te betalen. Ander 
voorstel is kijken of er meer mensen zijn die de aanhanger willen rijden. Albert Roxs 
vragen, als Rinie dit goed vindt, wat er nog van zijn auto te maken is. Gijs zoekt het uit.  

• KINDERPOT 
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Bij de inbraak voor de brand is de schade van de kinderpot en snoep opgegeven aan 
Bley. Bij de schade aan het gebouw. Peter zegt dat William van den Heuvel de papieren 
bij Bley op zijn bureau heeft zien liggen. Deze zijn nooit betaald volgens Peter.  
In de bestuursvergadering van 18-02 is er op terug gekomen dat in de bestuursverga-
dering door het bestuur over de kinderpot afspraken zijn gemaakt. De regerend deken 
zou dit met het barbestuur bespreken. Hij heeft dit nog steeds niet gedaan. Hij heeft 
wel de punten nogmaals op een rij gezet en zal alsnog naar het barbestuur gaan.   

• HEEZE 
Wij kunnen trommen lenen van Sint Joris Zeelst, omdat deze niet mee doen met de 
kringdag. Ad regelt dit verder. Het betreft drie trommen. Kort programma: H. Mis 
09.30 uur, koffietafel 10.30 uur, ontvangst gemeentebestuur 12.00 uur, optocht 13.00 
uur.   

• MEDEDELING REGEREND DEKEN 
Deze heeft Harrie Bijnen gesproken over welke instanties benaderd kunnen worden 
voor subsidie. Volgens de voorlopige begroting van de kosten van het gebouw en een 
deel van de inventaris komt het gilde fl. 200.000 tekort. Als het in steen gebouw wordt 
moeten we dit geld zelf bij elkaar krijgen.  
Kort overzicht; Zelfwerkzaamheden gildebroeders fl. 60.000, gemeente fl. 25.000, Ka-
tholieke noden fl. 25.000, provincie. Dr. Paul de Groot fonds, Anjer fonds, Bisdom = 
totaal fl. 165.000. Een tekort van fl. 35.000.  

• GILDE EN STICHTING 
Afspraak gemaakt in de ledenvergadering over het overleg tussen het dagelijkse be-
stuur en de Stichting Belangen Sint Jorisgilde wordt verzet van 2 naar 3 juni bij Peter 
Engel.  

• AKTE VAN DE GROND 
Deze moet getekend worden, anders verliezen we de grond. De voorzitter gaat er niet 
naar toe, maar de deken-schrijver met een ander bestuurslid. Onder protest geeft het 
bestuur toestemming voor deze transactie.  
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1992-06-LEDEN-VERSLAG 

• Tonny van Faassen bezit drie schilden met lichte brandschade: zijn aangetroffen bij 
een opkoper, kosten samen fl. 150. We kopen ze terug, maar maken er ook politiewerk 
van. Peter Engel en Frans Bax werken het af. 

INGEKOMEN/UITGEGAAN 

• Convocatie aan bestuur gilde en bestuur stichting voor een vergadering op woensdag-
avond 3 juni 1992. 

• Brief van Stichting Oldesloo inzake een schenking van fI. 500: voorlezing van deze brief 
leidt tot een warm applaus van de aanwezigen. 

• Nota van fI. 900 van Impijn en Blokpoel voor verrichte grondboringen en uitbrengen 
van grond mechanisch advies: naar penningmeester stichting. 

• Van Sint Jorisgilde Hapert een zilveren schild ontvangen ter vervanging van een verlo-
ren gegaan schild: Johan Omen van Sint Joris Hapert bedanken. 

VERSLAG VORIGE VERGADERING 

• De vergadering van het bestuur gilde met het bestuur stichting is niet doorgegaan om-
dat de penningmeester van de stichting op de verschoven datum verhinderd was. 
Een nieuwe datum moet worden vastgesteld. 

• Uniformstof: Sommige bedragen voor het vervaardigen van nieuwe uniformen, het 
aanschaffen van trommen, de restauratie van attributen enz. kunnen mogelijkerwijs 
voor een bescheiden deel worden vergoed vanuit diverse fondsen. 

• Erfpachtovereenkomst: Is door Harry Malingré sr. en door William van den Heuvel ge-
tekend; door Mathieu van der Voort uitdrukkelijk niet. 

 
NIEUWBOUW GILDEHUIS 
Van Rooy heeft een globale belastingtekening ingestuurd. In het grond mechanisch advies 
wordt aangeraden om of te heien of voldoende dilatatievoegen in het gebouw aan te brengen. 
Volgens van Rooy wordt de aanvraag van de bouwvergunning nu gewoon goedgekeurd. 
Als de bouwvergunning is verleend, kunnen we direct bouwen. 
De aanwezigen buigen zich (letterlijk!) over enige wijzigingen welke in de nieuwe tekening zijn 
verwerkt. 
RONDVRAAG 

• GIJS SPOOR  
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Welke verzekeringen hebben we nu wel en welke niet? Hoe ligt onze relatie met de 
heer Bleij? 
Zijn de bruikleenspullen verzekerd? En de onze? Na enige discussie zegt Harry Malingré 
toe de regeling van de gildeverzekeringen en van de verzekeringen van de stichting op 
zich te nemen, omdat hij van beiden de secretaris-functie vervult. William van den 
Heuvel en Peter Engel zullen alle in hun bezit zijnde polissen enz. aan Harry doen toe-
komen.  
Er zal voor worden gezorgd dat alle correspondentie, premienota's enz. inzake verze-
keringen voortaan bij Harry terecht komt. 
 

1992-06-OVERHEID-AGENDA 
Mijne Heren,  
Naar aanleiding van opmerkingen van de kascommissie 1991 van het Sint Jorisgilde Stratum is 
in de gildevergadering van vrijdag 8 mei jl. besloten tot een vergadering van de overheid van 
het gilde met het bestuur van de stichting. Ik nodig u derhalve uit voor een gezamenlijke ver-
gadering van deze overheid en dit bestuur op woensdagavond 3 juni 1992 20.00 uur ten huize 
van de deken-penningmeester van het gilde, Schaapsloopven 14 te Eindhoven.  
Ik stel u de volgende voorlopige agenda voor:  

• Opening door de heer van der Voort.  

• Vaststelling van de definitieve agenda.  

• Discussie over en vaststelling van de criteria waaraan de verhouding tussen gilde en 
stichting zou moeten voldoen.  

• Consequenties van het onder agendapunt 3 besprokene en vastgestelde voor de finan-
ciële relatie tussen het gilde en de stichting;  

• Vaststelling van de jaarstukken van de stichting vanaf het begin van haar oprichting.  

• Vaststelling van de wijzigingen welke ten gevolge van het vorige punt van deze agenda 
in de jaarstukken van het gilde moeten worden aangebracht en ter goedkeuring aan 
de gildevergadering zullen worden voorgelegd.  

• Wat verder ter tafel komt.  

• Rondvraag en sluiting.  
 
De deken penningmeester van het gilde en de penningmeester van de stichting wordt ver-
zocht ter vergadering jaarstukken en andere documenten ter beschikking te hebben als zij 
voor een goede gang van de vergadering nodig achten.  
 
1992-07-LEDEN-VERSLAG 
ENKELE OPENSTAANDE VRAGEN 

• Hoe de stand van zaken is met de verzekeringen; dit moet dringend afgewerkt worden. 
GILDEZILVER 
De vergadering is mededeling gedaan over het terugkopen van 3 prijzenschilden. Deze zijn te 
koop aangeboden in een shop op de Hoogstraat en via de voorzitter van de Studie en Archief-
commissie teruggekocht. Over deze aankoop is aangifte gedaan op het politiebureau Zuid. 
Naar gezegd is zijn de schilden uit de resten van de brand van januari 1992 gekomen. Wij 
hebben op het politiebureau het idee geopperd dat ze mogelijk ook gestolen kunnen zijn bij 
de inbraak van augustus 1991. 
In beide gevallen is er sprake van diefstal. Ons is beloofd dit te onderzoeken waarvan we na-
dien bericht krijgen. 
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NIEUW SCHILD 
Van bet Sint Annagilde Riethoven hebben we een herin-
neringsschild van hun gildefeest in 1988 gekregen, Een 
dankbrief zal het antwoord zijn. 
Het schild is bij Frans Bax voor registratie en wordt later 
naar de kluis gebracht. 
 
GILDEKAMER 
Nieuwe tekeningen van de architect zijn naar de ge-
meente Eindhoven gestuurd voor de vergunning. Het 
wachten is op reactie. 
Van de fa. Finlox is een offerte binnen groot fl. 176.000 
voor zelfmontage. 

RONDVRAAG 

• PETER VAN DER LINDEN  
Hij merkt ook op dat ondanks veel praten de verzekeringen nog niet naar behoren zijn 
en onduidelijk. Dit zal nogmaals in de vergadering van de overheid komen ook, de 
braakschade van augustus 1991 zal weer ter sprake komen. 
 

1992-07-OVERHEID-VERSLAG 
PUNTEN  

• VERZEKERINGEN 
Alle papieren zijn bij de deken-schrijver, er kan nu een duidelijk overzicht en inzicht 
komen. Dit was reeds in de overheidsvergadering van juni onderwerp van gesprek. De 
regerend-deken zal zich in verbinding stellen, na zijn ziekte, over de schade aangericht 
bij de inbraak van augustus 1991 en de claim bij de verzekering.    

• SABEL KAPITEIN 
WIM Tops heeft de sabel die we geleend hebben voor de kapitein weer teruggebracht 
naar de eigenaar (dit was de afspraak). Voor het gilde is er de mogelijkheid deze sabel 
te kopen voor fl. 1.000. De regerend deken zal informeren of we goedkoper aan een 
sabel kunnen komen. Notaris van Heijst wil een sabel schenken!   

• ZAAL DE VRIES 
Bij de heropening van zaal de Vries zal een bloemetje worden bezorgd.  
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1992-08-19-BOUWCOMMISSIE 
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1992-09-LEDEN-VERSLAG 

VERSLAG VORIGE VERGADERING 

• Er moet nog een brief naar het Sint Annagilde Riethoven om te bedanken voor het 
herinneringsschild. 
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• Gijs Spoor mist twee schilden: uit 1770 van Hendrick Schampers en uit 1896. Zes schil-
den (waaronder het keizersschild uit 1821) liggen bij zilversmid Bijsterveld ter restau-
ratie. In Heeze (kringdag) is geen schild gevon-
den. Op de a.s. districtsvergadering/najaars-
vergadering zal navraag worden gedaan, ook 
publicatie in de Gildetrom. 
 

NIEUWBOUW GILDEHUIS 
Prijsopgave bouwbedrijf van Mol is binnen, wordt 
door de secretaris van de bouwcommissie onder zich 
gehouden totdat ook de offerte van bouwbedrijf 
Janssen is ontvangen. Rein Hurkx legt uit waarom 
Janssen alleen maar wil bouwen wanneer de funde-
ring goed is en dit betekent een nieuwe fundering of 
verbetering van de bestaande fundering. 
De discussie over deze zaak worden verwezen naar de bouwcommissie. 
Rein Hurkx ziet zich helaas genoodzaakt om zich terug te trekken uit de bouwcommissie als 
we niet "fatsoenlijk" gaan bouwen: "Het is weggegooid geld". Rein stelt voor om van Mol een 
offerte te vragen inclusief de verbetering van de fundering. Janssen zal een offerte doen met 
aparte vermelding van de prijs voor de fundering. 
De bouwcommissie vergadert woensdag 23 september a.s. 20.00 uur in de brandweerkazerne 
van Philips. 
RONDVRAAG 

• FRANS BAX  
Deelt mede dat vrijdag 25 september de voorzitter van de Studie- en Adviescommissie 
en Karel Bennebroek bij hem komen praten over de uitvoering van nieuwe attributen 
zoals trommen, hoofdvaan enz. 
 

1992-10-LEDEN-AGENDA  
Toelichting op punt 6 van de agenda:  
De problemen rond de nieuwbouw spitsen zich thans toe op de vraag welke fundering zal 
worden gebruikt: de bestaande fundering al of niet aangepast, dan wel een geheel nieuwe 
fundering, met de daaraan verbonden financiële consequenties. De bouwcommissie en de 
overheid hopen u op de gildevergadering een duidelijke stellingname te kunnen voorleggen.  
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1992-09-21-BOUWCOMMISSIE 

 
 
1992-10-LEDEN-VERSLAG 
NIEUWBOUW GILDEHUIS 
De Bouwcommissie zit met een ernstig probleem: Bouwbedrijf van Mol is bereid om op de 
bestaande fundering het stenen gebouw te zetten incl. garantie, terwijl Janssen Bouwbedrijf 
dit absoluut niet wil doen omdat het naar hun mening nooit een fatsoenlijk gebouw zal 
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opleveren. Een constructeur van Bouw- en Woningtoezicht heeft een en ander nauwkeurig 
bekeken: de vergunning om te bouwen op het bestaande fundament is terecht verleend om-
dat het gebouw niet zal instorten, maar hij raadt af om het te doen omdat het gebouw veel 
zal gaan werken: scheuren, klemmende deuren en ramen, er zal altijd werk zijn aan het ge-
bouw om het in een beetje fatsoenlijke staat te houden. De betreffende constructeur wil het 
niet schriftelijk bevestigen omdat deze zaken altijd telefonisch worden behandeld. Na een 
lange discussie wordt besloten dat de bouwcommissie met elk van de bouwondernemingen 
afzonderlijk een gesprek zal hebben, waarna zij de gildevergadering over dit belangrijke punt 
zal informeren. Wim Tops vraagt nog of we op de bestaande fundering niet een kleiner ge-
bouw kunnen zetten: we besparen de kosten van een nieuwe fundering, we bouwen goedko-
per en de vaste lasten die elk jaar terugkomen zullen ook lager zijn!  
 
1992-10-16-BOUWCOMMISSIE 
Afspraak Bouwcommissie op 26 oktober 1992 met de heer F. van Mol van Bouwbedrijf van 
Mol om 19.30 uur en met de heer van Westelaken van Janssen Bouwbedrijf om 21.00 uur in 
het instructielokaal van de Philips’ Brandweer. 
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1992-11-09-OVERHEID 

1992-11-LEDEN-VERSLAG 

INGEKOMEN/UITGEGAAN 

• Er was een briefwisseling met Bleij inzake de kostbaarhedenverzekering. 
NIEUWBOUW GILDEHUIS 
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Harry Malingré, secretaris van de bouwcommissie, geeft een overzicht van het historisch ver-
loop van de besprekingen met de twee bouwondernemers die een offerte hebben ingediend. 
Uiteindelijk is ook bouwbedrijf van Mol tot de overtuiging geraakt dat de bestaande fundering 
eruit moet: voor de bouwcommissie een belangrijk probleem minder. Aangezien van Mol 
(door andere werkzaamheden) pas in mei 1993 met de bouw van ons nieuwe gildehuis zou 
kunnen beginnen, besloot de bouwcommissie om aan de gildevergadering te adviseren om 
met Janssen Bouwbedrijf in zee te gaan. 
Er worden drie financiële overzichten gepresenteerd: 

• Kosten van de nieuwbouw tegenover de beschikbare middelen. 

• Specificatie van het bedrag dat door de bouwcommissie was gereserveerd voor niet in 
de offerte van Janssen Bouwbedrijf begrepen werkzaamheden. 

• Overzicht van de toekomstige exploitatielasten. 
 
De daarop volgende discussie over de financiering van de nieuwbouw spitst zich toe op de 
volgende punten: 

• Ondanks de overheveling van een aantal belangrijke werkzaamheden naar "eigen be-
heer" moet Janssen Bouwbedrijf toch de normale garantie op de bouw geven. 

• Voor de uitvoering van de werkzaamheden "eigen beheer" is alleen gerekend met 
steun van gildebroeders ten behoeve van het opbrengen van de pannen; eventueel 
kan ook geholpen worden bij het metselen en voegen. 

• Indien de vergadering akkoord gaat, kan het bestuur van de stichting de officiële op-
dracht geven, Janssen kan binnen twee weken een planning afgeven en de bouw zou 
over twee tot drie weken kunnen beginnen. 

Arie Philipsen vraagt of ook een kleiner gebouw is overwogen: neen, want dan zou het be-
stemmingsplan moeten worden gewijzigd en dit is onlangs definitief geworden. 
Arie wil ook weten of de totale kosten gegarandeerd niet overschreden zullen worden: Eigen 
beheer wordt in elk geval niet hoger, er zijn bij Janssen een paar stelposten maar die geven 
geen opmerkelijke plussen en/of minnen. Het bedrag voor niet in de aanbieding Janssen be-
grepen posten wordt door de vergadering te hoog bevonden: aan de bouwcommissie wordt 
dringend verzocht de verschillende posten zeer kritisch te behandelen, met name de posten 
elektriciteit en verwarming. Volgens Gijs Spoor zit er in de post elektriciteit van alles dat er 
ook uit kan: gloeilampen, armaturen. 
Nol van Bussel vraagt of we niet beter elders iets hadden kunnen kopen: neen, we moeten 
herbouwen, hangt samen met de uitkering van de verzekering. 
Albert Roxs vraagt of behalve van Mol en Janssen ook andere aannemers zijn benaderd, John 
van de Wijgert vraagt waarom onze adverteerder niet is benaderd: er is in de gildevergadering 
en in de bouwcommissie steeds gesproken over van Mol en Janssen, van Mol is onze adver-
teerder. 
De regerend deken merkt op dat we met dezelfde schuld als we eerst hadden nu een goed 
gefundeerd stenen gebouw krijgen. 
 
Ook het exploitatie-aspect krijgt de nodige aandacht. 

• De deken penningmeester deelt mede dat we over 1991 hebben voldaan aan onze 
financiële verplichtingen tegenover de stichting, zij het dat afschrijving + rente over 
het in de stichting geïnvesteerd vermogen niet aan de stichting is betaald. 
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• Als we het nieuwe gebouw op dezelfde wijze exploiteren moet het allemaal lukken, 
zelfs wanneer er voor de extra inspanningen van gildebroeders redelijke vergoedingen 
zouden worden betaald. 

• Gijs Spoor maakt een schatting van de gewenste activiteiten en de daaraan verbonden 
resultaten. Nol wijst erop dit soort resultaten niet eerder te hebben gezien. 

• Arie Philipsen zag het liefste dat we direct van onze schulden afkomen: de stenen ver-
kopen voor fI. 1 per stuk kan meer dan fI. 40.000 opleveren! 

• Ook stelt hij voor om afschrijving + rente pas vanaf het elfde jaar te berekenen; de 
regerend-deken valt hem hierin bij. De penningmeester van de stichting is het hier niet 
mee eens: hij vindt dat hij binnen de stichting een eigen verantwoordelijkheid heeft 
en adviseert om dan maar niet in de stichting te bouwen. 

 
Het volgende voorstel wordt in stemming (bij handopsteken) gebracht: 

• Het stichtingsbestuur krijgt mandaat om, op grond van het deze vergadering gepresen-
teerde cijfermateriaal, aan Janssen Bouwbedrijf de bouw van het nieuwe gildehuis te 
gunnen. 

• De bouwcommissie krijgt mandaat om, binnen het kader van het gepresenteerde cij-
fermateriaal, de bouw van het nieuwe gildehuis zo doelmatig mogelijk te realiseren, 
met de bijzondere opdracht zeer kritisch de posten "niet in de aanbieding Janssen be-
grepen" te bekijken. De bouwcommissie brengt in elke gildevergadering verslag uit 
over de voortgang van de bouw en de ontwikkeling van de werkelijke kosten in verge-
lijking met het gepresenteerde cijfermateriaal. 

• De uitslag van de stemming is: 19 stemmen voor, 3 stemmen tegen 1 onthouding, het 
voorstel is dus aangenomen. 

• Op verzoek van William van den Heuvel krijgen de gildebroeders de gelegenheid hun 
stem toe te lichten. 

o Wim Tops is tegen omdat we het naar zijn mening niet kunnen betalen, het is 
ook veel te groot voor ons. 

o Frans Kirchner is voor omdat hij het als enig alternatief ziet, hij had toch liever 
meer tijd gehad om een en ander nog eens te bekijken: had het kleiner gekund? 

o Frans Bax is voor, hij heeft het volste vertrouwen dat de bouwcommissie zijn 
werk goed heeft gedaan. 

o Arie Philipsen is voor, maar hij hoopt dat er veel gedaan zal worden aan acties 
om de schulden te laten verdwijnen. 

o Ad van Dijck is tegen: hij vindt het gebouw veel te groot, ook het vorige gebouw 
vond hij vreselijk ongezellig. 

o Wil Kirchner voor: er moet zo spoedig mogelijk een nieuw gildehuis komen, 
anders kunnen we de guld wel vergeten. 

o John van de Wijgert voor, maar had meer aannemers gevraagd. 
o Frans Sterk is voor, er moet zo spoedig mogelijk gebouwd worden. 
o Rinie Vos is voor, ofschoon hij het gebouw wel te groot vindt. 
o Nol van Bussel is voor, maar het gebouw is te groot en hij hoopt op goede over-

levingskansen. 
o Albert Roxs is tegen: veel te duur, we hadden een ton over moeten houden, 

Strijp heeft dezelfde oppervlakte met schietmogelijkheden en dat kost niks, dit 
is een bedrijf waar we nu aan beginnen. De regerend-deken merkt op dat de 
positie van Strijp erg zwak is als het gaat over de continuïteit van het gebruik. 
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o Peter van der Linden voor zonder commentaar.  
o Jac Bax eveneens. 
o Piet van den Heuvel voor, heeft het als lid van de bouwcommissie allemaal heel 

goed kunnen overwegen: iedereen moet wel heel echt proberen goedkoper uit 
te komen. Mathieu: dit kan nader worden bekeken als we de specificatie van 
de materialen hebben. 

o Ben Feyen voor: het moet zo spoedig mogelijk gebeuren. 
o Wout Sweegers voor: er is geen andere mogelijkheid en we moeten onze plek 

niet kwijt raken; wel onderlinge acties om schuld kwijt te raken. 
o Guido Bax voor, hoopt op vermindering van schulden door acties van leden. 
o Gijs Spoor blanco: vindt het bedrag te groot. 
o William van den Heuvel voor, maar vindt het jammer dat we extra geld nu ook 

extra uit gaan geven, vindt het totaalbedrag veel voor een verenigingsgebouw. 
o Peter Engel voor: het gebouw had er al moeten staan, de exploitatie (met name 

barbeheer) moet beter worden gestructureerd. 
o Jan van Bijsterveld voor, zonder commentaar. 
o Zo ook Mathieu van der Voort en Harry Malingré. 

De regerend deken vindt het een moeilijk maar belangrijk besluit en hij hoopt dat het voor het 
belang van de guld en de leden een goed besluit is. 
RONDVRAAG 

• AD VAN DIJCK 
Heeft een nieuw zwaard, kost fI. 400 en centen. Hartelijk dank aan Wim Tops voor zijn 
bemiddeling. 

• PETER VAN DER LINDEN 
Weet een oud KNIL-zwaard, met een nette brief kan het misschien een legaat worden, 
hij neemt contact op met de deken-schrijver voor de afwikkeling. De financiële com-
missie moet weer worden geactiveerd. 

• ALBERT ROXS EN HARRY MALINGRÉ  
Hebben een koperen kandelaar gekocht voor fI. 200: ziet er goed en solide uit, ak-
koord. 

• MATHIEU VAN DER VOORT 
o Bij de gemeente is onze aanvraag voor een kogelvanger in behandeling, moet 

een betonnen voet onder, kan dat gelijk met de bouw? Ad van Dijck meent dat 
de laatste kogelvangers in het park zijn geplaatst voor Strijp, verder komen er 
geen. 

o Kunnen de lichtmasten bij de bouw worden ingegraven? Neen, moet later 
i.v.m. de kabels. 

• PETER ENGEL 
Bedankt de bouwcommissie voor de tot nu toe verrichte arbeid en wenst ze veel wijs-
heid en sterkte. 
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1992-11-16-GOEDKEURING HERBOUWKOSTEN 

 

 
1992-11-OVERHEID-VERSLAG 
PUNTEN 

• NIEUW GILDEHUIS 
Er komen grote problemen i.v.m. het betalen van Wout. Ad vindt het nog erger van 
Gijs: fl. 40.000. Er zal een uitgeklede offerte worden ingediend bij de stichting. Rege-
rend-deken: Als het enigszins mogelijk is laten we het gebouw startklaar opleveren 
door derden. Wout bouwt voor fl. 150 1.000 stenen. Van de ton moet de helft af dan 
zijn we af van de schuld aan de Rabobank. 

• WIM TOPS 
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Afspraak met Wim Tops maken, a.s. donderdag 19-11-1992 19.30 uur, Albert Roxs 
maakt de afspraak. 
Peter Engel wil met Gijs Spoor een opzet maken voor de exploitatie. 

 
1992-11-23-BEZORGDE GILDEBROEDERS 
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1992-11-30-BOUWOPDRACHT 
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1992-12-LEDEN-VERSLAG 
VERSLAG VORIGE VERGADERING 
Drie opmerkingen: 

• Met betrekking tot de herbouw van het gildehuis heeft Guido Bax gezegd: "als we niet 
bouwen, is er geen guld meer". 

• John van de Wijgert bedoelde met een adverteerder Loomans, heeft ook een bouw-
bedrijf. 

• Niet Peter van der Linden maar Peter Engel weet iemand met een oud KNIL-zwaard. 
INGEKOMEN/UITGEGAAN 

• Opdracht aan Janssen Bouwbedrijf voor de herbouw van het gildehuis. 

• Brieven van en naar Wim Tops inzake het koningschap. Albert zal op zeer korte termijn 
een afspraak regelen met Wim. Voorlopig treedt de koningsdeken in functie. 

• Brief van Peter Engel en Gijs Spoor: het is onjuist te stellen dat de exploitatiekosten in 
de vorige vergadering onvoldoende zijn behandeld, het is jammer dat de nu naar voren 
komende argumenten niet in de vorige vergadering zijn gebracht, het besluit tot her-
bouw kan niet worden teruggedraaid, de opdracht is gegeven. De verdere discussie 
verloopt via bedragen welke wij nog mogen verwachten naar de verzekeringssituatie 
van het zilver. 

VERSLAG BOUWCOMMISSIE STENEN 

• De op sinterklaasdag door de gildebroeders uitgezochte steensoort (voor zowel binnen 
als buiten) zal door Janssen Bouwbedrijf ter goedkeuring worden aangeboden aan de 
gemeente, men verwacht geen problemen. 

• Elektriciteit: De offerte van Technisch Bureau Gebr. Sweegers B.V. dd. 8 december 
1992 zal worden vergeleken met de tekeningen van Gijs en zijn offerte. Gijs geeft wat 
dingen aan die verschillend zijn (armaturen, grondkabels), als die eruit zijn komt hij 
maar een paar tientjes hoger uit. 

• Verwarming: We hebben een offerte van AEK Service BV, we hebben nog een offerte 
gevraagd aan de installateur van Janssen Bouwbedrijf. Er blijkt een nogal diepgaand 
verschil van mening te bestaan over het al of niet aanleggen van vloerverwarming. 

• Algemeen: Er zijn alweer lichtmasten en armaturen, misschien ook kabel. De biljarts 
bij de Vries gaan weg: zijn van de parochie en er werd op gespeeld door de ouden van 
dagen van Sint Joris. Jan van Bijsterveld neemt contact op met de Vries. 

 
RONDVRAAG 

• PETER ENGEL  
Engel vraagt of er opnieuw koning zal worden geschoten: bespreken we als standpunt 
van Wim Tops onveranderlijk blijkt. 
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1992-12-02-BOUWCOMMISSIE 
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1992-12-03-BOUWCOMMISSIE 
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1992-12-VOORWOORD JAARVER-
SLAG 
Als je het jaarverslag 1992 onder 
ogen krijgt dan moet je toch wel be-
wondering hebben voor de mensen 
die hieraan hebben meegewerkt.  
Het is een voortreffelijk idee ge-
weest om aan het jaarverslag wat 
meer aandacht te besteden dan het 
de laatste jaren gebeurd is.  
Het ziet er keurig verzorgd uit.  
De uitgave is financieel mogelijk ge-
maakt door de nimmer aflatende ij-
ver van Jan van Bijsterveld. Wat Jan 
het afgelopen jaar gedaan heeft aan 
het inzamelen van advertenties voor 
de Gildebode verdient een grote 
pluim. Het team dat elke maand er 
voor zorgt dat de Gildebode ver-
schijnt kan niet genoeg geprezen 
worden. Dat het machinepark van 
Frans Kirchner daarbij een grote rol 
speelt is een niet te ontkennen feit. 
Maar wanneer er geen “schrijvers” 
waren dan zou er ook geen Gilde-
bode kunnen verschijnen.  
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Ik denk dat de leden zich dikwijls niet genoeg realiseren wat er allemaal gedaan moet worden 
om de Gildebode, en nu weer het jaarverslag, te doen verschijnen.  
Gildebroeders, toch weet ik dat het werk van de redactie, de “afdrukkers”, de “vouwers”, de 
“samenstellers”, de “nieters”, de “adresseerders”, de “bezorgers” beslist wel goed gewaar-
deerd wordt, zonder dat daar veel over gesproken wordt.  
Wat het jaarverslag betreft gaat onze dank uit aan onze deken-schrijver en andere leden van 
het bestuur en alle technische raadsheren, die ieder voor zich hun jaarverslag hebben geschre-
ven.  
Meer nog gaat onze dank uit naar hen die hun functie naar beste vermogen vervullen.  
Zonder hen zou ons gilde nooit zo mooi voor de dag kunnen komen, en presteren tijdens de 
gildewedstrijden.  
Het jaar 1992 zal in de geschiedenis van ons gilde voor eeuwig geboekstaafd blijven als het 
jaar van het afbranden van ons prachtige gildehuis.  
Het jaar waarin met kunst en vliegwerk is geprobeerd de band tussen de gildebroeders te 
bewaren.  
We moeten eerlijk zeggen dat dat heel veel kruim gekost heeft en nog kost. En we mogen 
dankbaar zijn dat er gelukkig altijd een aantal gildebroeders de kar zijn blijven trekken. On-
danks de handicap van geen eigen gildelokaal zijn er toch verschillende activiteiten georgani-
seerd, de ene keer met meer, de andere keer met minder succes.  
Voor de inspanningen die de gildebroeders m.b.t. verschillende activiteiten hebben georgani-
seerd zoals o.a. het kienen, het paaseieren zoeken, het onderling schieten, de dansavond, enz. 
spreken wij dan ook een woord uit van heel hartelijke dank.  
Inmiddels is het jaar 1993 is begonnen.  
De nieuwbouw begint al aardig vorm te krijgen.  
Hoe zal het verder gaan.?  
Ik denk dat wanneer het gildehuis er eenmaal staat en we weer enigszins gewend zijn het 
langzaam maar zeker steeds beter zal gaan. Laten we ons realiseren dat wij allen samen ver-
antwoordelijk zijn voor de toekomst van ons gilde en als een beroep op ons gedaan wordt dat 
we er ons dan ook voor inzetten.  
Mathieu van der Voort, regerend-deken. 
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1993 
 
1993-01-12-NIEUWBOUW GILDEHUIS EN VERZEKERINGEN 
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1993-01-09, 1992-01-11, 1993-01-14-EERSTE PAAL 
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Gildebode 

• Het nieuwe gildehuis, de eerste paal! 
Eindelijk is het dan zo ver: na veel wikken en wegen, doorrekenen van de financiële 
mogelijkheden, zorgvuldig voorlichten van de gildebroeders, kon een besluit worden 
genomen ten aanzien van de herbouw van ons gildehuis aan de Boutenslaan. 
Het oude fundament eruit, een nieuw fundament op palen! 
Dan is het heien van de eerste paal toch een feestelijke aangelegenheid. 
Onze gildeheer, prof. dr. Wisse Dekker, vonden wij bereid het te doen op donderdag 
14 januari 1993, ’s morgens vroeg, het was echt de eerste paal. 
Overheid, ere-dekenen, gildevrienden, gildebroeders in hun kleurige uniform en gilde-
zusters hebben deze officiële start van de herbouw bijgewoond en na afloop, bij een 
kopje koffie in Hotel Parkzicht nog even nagepraat over hoe het nu verder zal gaan. 
Laten we allen hopen dat de vaart waarmee deze eerste paal de grond inging ook de 
vaart zal zijn waarmee ons nieuwe gildehuis zal worden gerealiseerd! 
H.L.J. Malingré. 

• Gildebroeders, 
Gelukkig is een aanvang gemaakt met de herbouw van ons gildehuis. 
Veel gildebroeders zijn weer druk doende om voor het gebouw nieuwe materialen, 
sanitair, keukeninrichting en nog veel meer andere noodzakelijke materialen bij elkaar 
te halen; op plat gezegd: “spullen aan het ritselen”. 
Het is daarom niet onwaarschijnlijk dat meerdere gildebroeders dezelfde materialen 
aanbieden. 
Om teleurstelling van zowel u als ook van de gulle gever te voorkomen vragen wij u: 
neem con tact op met de coördinator van het betreffende bouwgedeelte. 
Enkele, maar niet alle, namen: 

o Wout Sweegers zorgt voor het metselwerk. 
o Wim van der Aa zorgt voor het sanitair. 
o Gijs Spoor zorgt voor de elektra. 
o Jan van Bijsterveld zorgt voor het schilderen. 

 
Mocht u eventueel een andere aanbieding hebben en u weet dit niet goed te plaatsen: 
Algemeen coördinator is Mathieu van der Voort. 
 
1993-01-LEDEN-VERSLAG  
OPENING EN MEDEDELINGEN 
Nu Wim Tops op zo duidelijke wijze en zo onherroepelijk zowel in woord als in geschrifte heeft 
laten weten dat hij het koningschap (en het lidmaatschap van ons gilde) heeft neergelegd 
moeten definitieve maatregelen worden getroffen; Er moet weer koning worden geschoten, 
de koningsdeken neemt nu de plaats in van de koning (art. 11 van het huishoudelijk regle-
ment). 
VERSLAG VORIGE VERGADERING 
Frans Bax mist dat de tromcommissie toestemming had gevraagd om voor de trommen in zee 
te gaan met de firma KOBO in Maarheeze. De commissie (Frans Bax, Jan van Bijsterveld, Rinie 
Vos) doet unaniem het voorstel om het ontwerp te laten vervaardigen door een kunstenaar, 
het goedgekeurde ontwerp zal dan in de trommen worden geslagen. De regerend-deken 
vraagt hoe een trom met opgebracht monogram in de gildewereld wordt aanvaard. Frans Bax 
meent dat de trom dan doffer gaat klinken en het monogram er op den duur af trilt. Frans 
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schat de kosten per trom op fI. 500 tot fI. 600 voor het opbrengen van het monogram, de trom 
zelf kost fI. 885. Kosten kunstenaar zijn onbekend. Er worden een aantal kunstenaars ge-
noemd: Peter Nagelkerke, Johan Kersten, Remi Coolen, Ollie de Vries-van Abbe, Jan Andries-
sen, Nol Coopmans. De vergadering gaat akkoord met het in zee gaan met KOBO. 
VERSLAG BOUWCOMMISSIE 
- De oude fundering is eruit, er is nieuw geel zand in de bouwput gebracht. 

• De eerste paal zal worden geslagen door onze gildeheer op donderdag 14 januari a.s., 
om 08.30 uur. Gildebroeders die kunnen graag in gilde-uniform aanwezig, na afloop 
zal koffie worden geserveerd in Hotel Parkzicht, de deken-schrijver zal ere-dekenen, 
gildevrienden, gildebroeders, de heer Draaisma en de heer Hamans aanschrijven. 

• Mathieu vraagt een indeling van de keuken, kan misschien iets versieren. Wim van der 
Aa en Albert van der Steen maken een opzet waarin het gemakkelijk werken is. 

• De kosten voor de aansluitingen van water, gas en elektriciteit moeten nog door Nuts-
bedrijven worden uitgerekend, zodra er betaald is wordt er aangesloten. 

• De deur van de meterkast komt in de hal, de kast zelf zit dan eigenlijk in de bestuurs-
kamer. 

ACHTER ONS LIGGENDE ACTIVITEITEN 

• Peter Engel heeft een bedrag ontvangen van Nationale Nederlanden voor het verloren 
gegane zilver; we zijn blij dat hiermede door Nationale Nederlanden wordt erkend dat 
er een kostbaarhedenverzekering is. 
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1993-01-19-BOUWCOMMISSIE 
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1992-01-22-BOUWVERGADERING 
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1993-01-24-BOUWCOMMISSIE 
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1993-03-07-BRIEF AAN GILDEBROEDERS 
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1993-03-LEDEN-VERSLAG 
OPENING EN MEDEDELINGEN 
De kapitein opent de vergadering met de christelijke groet. 

• Er is een expert geweest om namens de AMEV te controleren hoever de bouw was 
gevorderd in relatie tot de uitkering van (de rest van) de schadepenningen. Hij zou de 
maatschappij adviseren om direct tot uitbetaling over te gaan. 

• Vanmiddag zijn Mathieu en Harry bij onze assurantietussenpersoon Bley geweest: 
o Volgens de heer Bley waren, in overleg met degene die destijds verantwoorde-

lijk was voor de verzekeringen van ons gilde de gildeattributen niet verzekerd 
als kostbaarheden maar als inventaris (dat was een stuk goedkoper). William 
ontkent dat hij daarmee heeft ingestemd: hij heeft een notitie van 20-06-1991 
waarin hij heeft vastgelegd dat spullen welke binnen en buiten worden ge-
bruikt voor fI. 144.000 moeten zijn gedekt en de inventaris binnen moet zijn 
verzekerd voor fI. 25.000. Ja/nee zal wel een lange strijd worden. 

o Voor de schade aan de inventaris is van kantoor Bley een (deel)uitkering ont-
vangen, dus niet van de Nieuw Rotterdamse, deze hebben nog niets uitge-
keerd. 

VERSLAG VORIGE VERGADERING 
Piet van den Heuvel merkt tegenover Mathieu inzake de plastiek op: waarover moet er nu 
nagedacht worden? De plastiek van 0llie van Abbe is destijds afgeketst “gij wilt er met alle 
geweld een plastiek op hebben!  Als onze plastiek er niet op komt, komt het nooit meer bij de 
guld, gij Mathieu bent de enige die onze plastiek niet mooi vond.” 
Mathieu antwoordt dat het nog lang niet is afgewerkt.  
Piet stelt nog dat we moeten praten over een mooie inventaris, de buitenkant komt wel, aan 
de binnenkant moeten we leven.  
Mathieu tracht Piet gerust te stellen met de mededeling dat hij zich geen zorgen hoeft te ma-
ken dat de plastiek op de schroothoop zal komen, het zal een goed plaatsje krijgen. 
INGEKOMEN/UITGEGAAN 

• Er is een opwekkingsbrief uitgegaan om een bijdrage te leveren aan de bouwactivitei-
ten. 

VERSLAG BOUWCOMMISSIE 
Iedereen die hier is heeft de stand van de bouw gezien. 
Wout: Als we geluk hebben kunnen we woensdag weer verder met metselen, maar de tim-
merman van Janssen (één volslagen kracht!) doet er veel te lang over, hij zal Janssen bellen 
om een timmerman erbij. Alles gaat goed, alleen met de hulp van de gildebroeders is het 
droevig gesteld: geen tijd? Geen zin? Laten we hopen dat het met pannen leggen beter gaat. 
Als de stenen op de steigers liggen dan gaat met metselen veel sneller, iedereen moet het 
maar voor zichzelf uitmaken. 
De regerend-deken vraagt of de opwekkingsbrief goed begrepen is: Ja, zeggen de aanwezigen. 
Nol van Bussel laat tekeningen zien hoe hij de bar wil maken: bar metselen van dezelfde steen 
als het gebouw, dat past mooi bij elkaar. De vergadering gaat, na bestudering van de tekenin-
gen, volledig akkoord met de ontwerpen van Nol en dankt hem alvast voor het verrichte werk. 
Jan van Bijsterveld: de dubbele deuren in de hoofdingang moeten worden voorzien van draad-
spiegelglas. 
WAT VERDER TER TAFEL KOMT 

• Rienie Vos heeft 4 schijnwerpers en 2 buitenarmaturen versierd: kosten: 25 gulden 
voor alles. 
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• Tiny van Erven kan weer aan luidsprekerboxen komen zoals de oude waren: 100 gul-
den per stuk. Hij had iets anders in zijn hoofd, maar voorlopig kunnen we er mee voor-
uit. Mathieu vraagt om een opgave van benodigde audioapparatuur met adviesprijzen, 
hij zal trachten sponsors te vinden. 

• Piet van den Heuvel heeft een professionele friteuse versierd. 

• Nol legt nog eens de nadruk op het belang van een goede audio-installatie voor een 
goed gebruik van het gebouw. Mathieu vraagt om dit prettig te regelen met Tiny: "Re-
gelen jullie dat maar samen". 

RONDVRAAG  

• PIET VAN DEN HEUVEL 
Wat voor stalen kasten willen we hebben, een paar zoals we hadden? Jan van Bijster-
veld stelt voor kasten te timmeren/metselen, tot aan het plafond, geeft veel ruimte en 
er ligt geen rommel meer op de kasten. Graag kasten van Piet van den Heuvel. 
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1993-04-03-UIT BRIEF AAN GILDEBROEDERS EN -ZUSTERS 
Pannen leggen 

• De herbouw van ons gildehuis is nu zover gevorderd dat op zaterdag 3 april de pannen 
op het dak kunnen worden gelegd. Dit is de enige bouwactiviteit waarbij we in de be-
groting gerekend hebben met de vrijwillige medewerking van gildebroeders. Om 7.00 
uur (’s morgens!) begint dit festijn. U hoeft geen brood mee te nemen, voor soep en 
brood wordt gezorgd. Er is genoeg te doen voor velen; hoe meer gildebroeders helpen, 
des te sneller is het karwei geklaard. 

 
1993-04-03-GILDEBODE 

• Dakpannen 
Wout Sweegers in de Gildebode 
Eindelijk was het zo ver, zaterdag 3 april 1993. De pannen moeten erop. ’s Morgens 
om 7 uur stond ik vol verlangen te kijken of er wel genoeg hulp zou komen opdagen, 
want ik had wel gehoord dat de gildebroeders het aan de vroege kant vonden. 
Maar toch was de opkomst geweldig, dus allemaal aan de arbeid. 
Eerst eens vragen “wie durft op het dak”, niet in de gaten hebbende dat het nog een 
beetje nat was. Er schoven er al meteen een paar onderuit. 
Maar toch! Het ging van een leien dak. Het werk schoot goed op en mede dankzij de 
goede voorzieningen van drank en spijzen, door de gildezusters verzorgd.  
’s Avonds konden wij hondsmoe, maar toch tevreden, afsluiten met het aanzicht dat 
alle pannen erop lagen.  
Op wat afwerking na is het dak klaar. 
Dus alle medewerkende gildebroeders en -zusters: BEDANKT! 

• Pannen-dag  
Harry Malingré in de Gildebode 
Zaterdag 3 april 1993 was pannen-dag voor onze guld: de pannen moesten op het dak 
van ons bijna herbouwde gildehuis worden gelegd.  
Vol verwachting klopte het (grote) hart van Wout Sweegers toen hij s’ morgens het 
hek open deed: zeven uur ’s morgens, uw verslaggever was er toen nog niet, maar uit 
betrouwbare bron heb ik vernomen dat Wout spoedig omringd was door een schare 
van werklustige gildebroeders, een gildevriend, kinderen van gildebroeders en vrijers 
van kinderen van gildebroeders, ga zo maar door: ze waren vast van plan om met z'n 
allen wel eens even te laten zien dat je zo'n groot en ingewikkeld dak best in een za-
terdag dicht kreeg.  

Vele handen maken licht werk, maar elke dakpan is even zwaar als de vorige. Toch 
werd er gekruid, gestapeld en doorgegeven naar de leggers op het dak, het leek wel 
een mierenhoop.  
In het begin ging het vlug: twee ploegen leggers die en werkten hard.  
Dat werd ook geconstateerd door de toeschouwers: onze ere-deken pastoor van de 
Sande kwam kijken, de voorzitter van het kerkbestuur was er even en er werd zelfs 
gefluisterd dat het stadsjournaal er ook was geweest. 
Helaas waren nog niet alle panlatten aangebracht waardoor het werk vertraagde. 
De timmerlieden van de panlatten werkten zo hard dat de spijkers op waren voordat 
ze klaar waren, dus werden er gildezusters op pad gestuurd voor een pak spijkers. 
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Na enige tijd kwamen ze terug: het was zoeken geweest (niet iedere ijzerhandel ver-
koopt spijkers per pak) maar ze hadden ze. Helaas! Het waren spijkers zonder kop! 
Ja, de gildezusters, die zijn eigenlijk een verhaal apart waard. Eerst was er koffie voor 
alle werkers. Toen kwam er brood met soep: Chilisoep van Wies en/of Chinese toma-
tensoep van Martha, door Bianca en Netty (van der Aa) overvloedig geserveerd op een 
steigerplank welke over nog niet uitgepakte pakken dakpannen was gelegd. 
Iedereen kon zich tegoed en deed dat dan ook! Maar de gildezusters hadden een goed 
oog voor wat nodig was: ze hielden een klein beetje over. 
Een krat met frisdrank werd in de kale gildekamer gezet, iedereen kon drinken wat hij 
wou en dat was wel fijn want het voorjaarszonnetje deed krachtig mee waardoor me-
nig gildebroeder een natte rug kreeg! 
Een paar uur later: ijshoorntjes! Hmmm, heerlijk! Kort daarna, kratten bier, met en 
zonder. Netty Bax raadde het bier met alcohol ten sterkste af, het bier zou in de knieën 
zakken…..alsof we toen al niet bijna op onze knieën liepen! 
Resultaat van al dat gezwoeg; het dak was om half zes dicht! 
Weliswaar moeten er hier en daar wat dakpannen worden geslepen en nog wat prul-
werk verricht, naar de klus was geklaard! 
Gildebroeders en – zusters, 
Dit was weer eens een manifestatie van saamhorigheid en eensgezindheid, het Sint 
Jorisgilde Stratum waardig!! Iedereen die een bijdrage heeft geleverd aan het succes 
van deze pannen-dag: HARTELIJK, HARTELIJK BEDANKT! 
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1993-04-LEDEN-VERSLAG 
OPENING EN MEDEDELINGEN 
De kapitein opent de vergadering met de christelijke groet. 

• Na veel touwtrekken tussen de regerend deken en de AMEV is nu het restant bedrag 
van de brandschade van het gebouw ontvangen. 

• Van de inventarisverzekering is 2/3 van het toegezegde bedrag ontvangen. 
VERSLAG BOUWCOMMISSIE 
De regerend deken prijst de gildebroeders en de gildezusters die zich van hun beste kant heb-
ben laten zien bij het pannen leggen: het was een fantastische demonstratie van saamhorig-
heid. 
VOORTGANGSRAPPORTAGE DOOR WOUT SWEEGERS 

• Voeger is bezig, duurt nog een week. 

• Wandtegels worden gezet, einde volgende week klaar, worden lichtgrijs ingewassen. 

• Vloerverwarming kan erin na de wandtegels en -dorpels zijn ingemetseld. 

• We hadden gedacht dat Janssen ook verder zou gaan met de plafondbetimmering, 
maar daar hebben ze een dure aluminium rolsteiger voor nodig en die willen ze pas 
plaatsen na de montage van de rolluiken: komen begin mei. 

• Janssen wil de steigers terug hebben: kan morgen gebeuren, Tiny van Erven wil het 
doen, maar niet alleen. 

• Timmerwerk binnen in eigen beheer: achterwand garderobe, zolder, invalidentoi-
let/hal even dicht maken. 

• Schaft/toiletwagen kan weg zodra de wc binnen functioneert. 

• De bouwafrastering was voor 16 weken, zou dus nu in principe weggehaald kunnen 
worden. 

• Nol en Piet zijn de bar aan het maken in een gehuurde ruimte. 

• Jan van Bijsterveld vraagt waarom Janssen het glas levert: Jan kan het goedkoper! 
Wout overlegt met Janssen of het nog teruggedraaid kan worden. 

• Discussie of de achterdeuren vol moeten zijn dan wel of er glas in kan; paneel erin met 
staalplaat? Gijs vindt het niet nodig want er is infrarood-beveiliging. 

ELEKTRICITEIT  
Gijs deelt mede dat de rolluiken er allang in kunnen, de bedrading is klaar. 
Mathieu meent dat de stalen deur van de ingang voor de leveranciers er verkeerd in zit: de 
scharnieren zitten aan de buitenkant en de schroeven van het slot kunnen aan de buitenzijde 
worden uitgedraaid. De vergadering vindt dit wat overdreven. 
De mededeling van Jan van Bijsterveld dat zijn baas van Loon verf heeft geschonken voor een 
inkoopwaarde van vijfhonderd gulden wordt met applaus begroet. 
WAT VERDER TER TAFEL KOMT 

• Nol van Bussel: we hebben de 6 (hele goede) boxen en ook de twee Cd-spelers van 
Tiny van Erven. Mengpaneel is nu heel belangrijk, Nol gaat volgende week bij Konijn-
muziek kijken, valt waarschijnlijk wel wat duurder uit. Power versterker: Is nog effe 
niet een Philips-product. 

• Nol heeft materiaal voor de kast gekocht bij van Mol, had een voorschot van William. 
RONDVRAAG 

• GUIDO BAXS  
Hoe zit het met het ontwerp van de trommen? Er is één ontwerp van Andriessen, Leo 
van der Sangen heeft twee mooie ontwerpen gemaakt.  
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1993-04-BRIEF FRANS BAX 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1993-05-LEDEN-VERSLAG 

VERSLAG BOUWCOMMISSIE 

• Rolluiken zijn aangebracht, Gijs is bezig aan ze elektrisch aan te sluiten voor het open- 
en dicht doen. 

• Bestelde tegels zijn er a.s. woensdag niet, pas maandag over een week op z'n vroegst. 
Wout was daar niet gelukkig nee en heeft bij Brabant B.V. een andere tegel gehaald: 
beter, direct leverbaar, dezelfde prijs, kunnen Hemelvaartsdag e.v. gelegd worden. 
De vergadering besluit te wachten op de oorspronkelijk bestelde tegels. 

• Er is weer heel wat gesproken over de centrale verwarming: Ir. van der Meulen (uit-
sluitend adviseur) wijst vooral op de combinatie verwarming/luchtverversing. 
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Gijs noemt nu een opwarmtijd door de vloerverwarming van 2 uur, de vloer hoeft niet 
warm gehouden te worden. Luchtunit kan de 2 uur versnellen, weinig luchtstroom.  
AI met al komt het op fl. 26.000. Verdeelstuk moet apart gemaakt worden. Diffuus-
dichte slangen zijn niet nodig, vloerverwarmingslang, radiatorslang fl. 3.000.  
De luchtunit haalt zijn verse lucht tussen de pannen en het dak maar heeft ook lucht 
nodig uit de zaal, moet een voorziening voor worden getroffen. Slangen leggen op 
21/22 mei (vr/za), daarna z.s.m. betonvloer. 

• Wout zoekt nog naar een stratenmaker. 

• Harry zal een bouwvergadering organiseren. 
WAT VERDER TER TAFEL TER TAFEL KOMT 

• Frans Bax inzake de nieuwe trommen: Er zijn 4 ontwerpen klaar, worden eerst in de 
commissie behandeld, daarna in de overheid; er zijn twee mooie ontwerpen bij.  

 Van Leo van der Sangen uit Best is een heel mooi vaandelontwerp ontvangen. 

• Regerend-deken inzake de bar: In Oerle, Paleisstraat 22 achter Vorstenbosch wordt 
door Nol van Bussel en Piet van den Heuvel iets geweldigs tot stand gebracht. 

RONDVRAAG 

• HARRY MALINGRÉ  
  Vraagt wat de hele verwarming + luchtverversing nu In totaal gaat kosten. 

Fl. 6.000 minder voor de slangen, zijn goedkoper, fl. 6.000 meer voor de luchtunit pom-
pen, luchtslang en luchtpompen komen erbij, alles bij elkaar schat Gijs het op fl. 26.000 
+ ventilatoren voor de afzuiging.  
Wout Sweegers wil een duidelijke totaalprijs: fl. 30.000! Harry wijst erop dat er in de 
begroting fl. 20.000 is opgenomen en vindt dat de gildevergadering voor de overschrij-
ding van fl. 10.000 toestemming moet geven: hij krijgt geen poot aan de grond ondanks 
de instemming van William. Wout Sweegers wil een beslissing uitstellen tot een verga-
dering van de bouwcommissie. Het voorstel van Mathieu om in elk geval de slangen te 
kopen (fl. 3.000) en erin te leggen wordt tenslotte aangenomen. 

• WOUT SWEEGERS 
Wil weten wat de financiële regelingen zijn/worden van de feestavond/afsluitings-
avond bij De Vries: draagt de guld iets bij? Wat moet er uit de pot van de wintercom-
missie? De deken penningmeester vindt dat de wintercommissie het voorschot ad fl. 
500 mag houden en opmaken wat ze heeft maar niet meer; Sint Joris heeft al genoeg 
gekost. De commissie zal bekijken wat één en ander gaat kosten, daarna kan de indivi-
duele bijdrage worden vastgesteld. 
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1993-05-25-BOUWCOMMISSIE 
 

 
 

1993-06-LEDEN-VERSLAG 
VERSLAG BOUWCOMMISSIE 

• Het gebouw schiet aardig op: de vloer is nu geheel gelegd met in de voorraadruimte 
extra dikke, door en door dubbel hard gebakken speciale tegels die wat kunnen heb-
ben. 

• Morgen wordt de bar overgebracht van de werkplaats naar het gildehuis: er zijn 8 man 
nodig, tussen 10.00 uur en 10.30 uur, Paleisstraat 22 te Oerle. 
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• Maandag over een week komt de gemeente de voorzieningen aansluiten. 

• De goten hangen aan het gebouw, er zijn zelfs al enige verticale afvoerpijpen geplaatst. 

• 16-18 juni wil Janssen al zijn werk afmaken. 

• Wout Sweegers wil graag aanwezig zijn bij de oplevering van het gebouw. 

• Zolderbalken moeten aan de binnenzijde nog behandeld worden: Jan van Bijsterveld 
doet t.z.t. prijsopgave. 

• Wout wil een vaste werkavond instellen: vrijdag bijvoorbeeld, iemand moet het coör-
dineren. 

• Ad Selhorst van Bavaria komt a.s. maandag 14-06 rond 15.00 uur voor een oriënterend 
gesprek. 

• Bouwvergadering a.s. zondag 13.00 uur. 
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1993-07-02-GILDEBODE 05-1993 
Beste gildebroeders en -zusters, 
Ons nieuwe gildegebouw is bijna klaar, na de vakantie hopen wij daar elkaar te zien. Reden 
dus om een afscheidsfeestje te organiseren. 
Dit is op vrijdag 2 juli in zaal de Vries, met een barbecue, dans, muziek en gezellig samenzijn. 
Vanaf 20.00 uur bent u van harte welkom. 
Op zondag 4 juli zijn wij voor het laatst geopend in zaal de Vries. 
Wanner wij weer open gaan in ons eigen gildehuis laten wij u zo spoedig mogelijk weten. 

 
1993-07-LEDEN-VERSLAG 
OPENING EN MEDEDELINGEN 
De kapitein opent de vergadering met de christelijke groet. 
De regerend-deken heet allen welkom in eigen huis al is het dan nog lang niet klaar: we had-
den het in de ontmoetingsruimte van de Sint Joriskerk heel goed, maar niets gaat toch boven 
op jezelf zitten. 
HERBOUW GILDEHUIS 
Janssen zal blij zijn als het voor de bouwvakvakantie klaar is. Donderdag 15 juli om 10.30 uur 
is de 1e oplevering. Bijzondere aandacht voor strippen (2 cm i.p.v. 4 cm) en voor de bekleding 
van de balken. Sommige gildebroeders menen dat de balken krom trekken (of is het gezichts-
bedrog?) In de bouwvergadering is besproken dat we contact op zullen nemen met de con-
structeur. 

• SCHILDERWERK 
Met een flink applaus wordt de mededeling van Jan van Bijsterveld begroet dat zijn 
baas, de firma van Loon, gratis verf heeft beschikbaar gesteld tot een waarde van ± fl. 
820 inkoopprijs! 

• GRAFFITI 
De discussie draait om de kwesties: gaat het er af of niet en voor wiens rekening zijn 
de kosten. Jan van Bijsterveld zal de anti-graffiti coördineren. 

• PLINTEN 
Zitten volgens Hilly Maas niet in de offerte, wij kunnen het staande de vergadering ook 
niet vinden. 

• VENSTERBANKEN 
Janssen zou voor fl. 105 tegels leveren, kunststof vensterbanken fl. 600, moeten we ze 
zelf monteren. 

• BILJART 
Op 5 augustus heeft Nol een afspraak gemaakt met Bavaria bij Raaymakers. Wie be-
langstelling heeft kan mee. 

• TAPINSTALLATIE 
Is klaar naar we hebben nog geen koelwater; Nol heeft getekend voor het goed func-
tioneren van de installatie. 

• ONDERHOUD GEBOUW 
HARA heeft een assortiment poetsmiddelen dat door de dames als fantastisch wordt 
beoordeeld, eenmalige aanschaf van fl. 400, kunnen we 8 jaar mee vooruit, is ook mi-
lieuvriendelijk. Vergadering gaat akkoord met aanschaf poetsmiddelen en hulpmateri-
alen. 

ACHTERLIGGENDE ACTIVITEITEN 



 

 

 78 

• Afscheidsavond Henny en Mieke de Vries was bijzonder geslaagd: veel mensen, gezel-
lige sfeer. Henny en Mieke waren blij met ons cadeau. 

TOEKOMSTIGE ACTIVITEITEN 

• Er moet nog veel gedaan worden aan het gildehuis: lijst maken wat er nog ligt en wie 
het gaat doen. 

• In de vakantie Is de gildekamer op vrijdagavonden open, zondag wordt een beetje 
moeilijk; na de vakantie. 

• Er zijn wel voldoende stoelen, maar niet genoeg tafels; Mathieu tracht één en ander 
"soepel” te regelen met Bavaria. 

TROMMEN 
Vier ontwerpers hebben een model ingediend. Piet vraagt of alle trommen hetzelfde moeten 
zijn: vragen aan de schenkers. 
Bronzen of messing trommen? 
Bij gevernist messing scheurt de vernislaag altijd, stukken vernis springen eraf, de trom krijgt 
bruine vlekken. Gebruinde trommen: als de bollingen wat gaan glimmen is het heus wel mooi. 
BESLUITEN 

• Doorgaan met een van de twee ontwerpen van Andriessen voor de jeugd. 

• Ollie van Abbe vragen om besproken veranderingen. 

• Ook bij de ontwerpen van v.d. Sangen zitten mogelijkheden. 

• Banden van de trommen rood/geel. 

• De commissie gaat door, na de vakantie komen de resultaten. 
 
1993-07-10-KRANTENBERICHT 
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1993-08-12-BRIEF AAN GILDEBROEDERS EN -ZUSTERS 
 

 
 
1993-09-LEDEN-VERSLAG 
VERSLAG VORIGE VERGADERING 
Dit verslag wordt zonder op- of aanmerking goedgekeurd: dank aan de deken-schrijver. 
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• De bierwacht kan elke vier weken komen, kost fl. 37,50 per keer: akkoord, Rini Vos 
regelt het. 

• De eerste aanschaf van de HARA-schoonmaakspullen was fl. 535. Akkoord. 
• De offerte van meubelleverancier Oppenheim was fl. 16.000, we proberen zaken te 

doen met Bavaria. 
• De man die de bierinstallatie heeft aangesloten zei dat er bij Bavaria nog een hele hal 

vol met meubilair staat! 
HERBOUW GILDEHUIS 

• BESTRATING 
Het begint aardig op te schieten, bestrating ook al. De regerend-deken vraagt of een 
aantal gildebroeders 's avonds stenen willen uitgraven, is voor de stenenleggers veel 
gemakkelijker. 

• KAPPEN ROLLUIKEN 
Morgen gaan Tiny van Erven en Frans Kirchner beginnen aan de kappen van de rollui-
ken. 

• KEUKEN 
Nol bericht dat ze a.s. dinsdag bij hem de keuken eruit komen halen (renovatie!): mo-
gen we hebben, samen met twee andere blokken, moet alleen een werkblad en twee 
dubbele spoelbakken bij komen. 
Besluit: met beide handen aangrijpen, kastjes erin. Wout zal vrijkomende keukenblok-
ken ophalen. 

• GEBOUW 
Onze deken-penningmeester zal door de penningmeester van de kring worden uitge-
nodigd voor een gesprek over een nieuw huurcontract. 

• VERWARMING/LUCHTVERVERSING 
1 oktober moet de verwarming branden, van der Meulen komt tot 1 ketel en het huren 
van een elektrische boiler. 
De installatie kost dan fl. 10.401,46 excl. BTW. Van der Meulen wil ons graag begelei-
den bij de totstandkoming van de installatie. 
We willen zo snel mogelijk een verwarming, wordt direct na de vergadering met de 
aanwezige leden van de bouwcommissie besproken. 

• BEVEILIGING 
Gijs zal ervoor zorgen dat de beveiliging zo spoedig mogelijk wordt afgewerkt. 

• VENSTERBANKEN 
Komt van de week nog in orde. 

• BRANDVRIJ PLAFOND ATTRIBUTENRUIMTE 
Piet van den Heuvel werkt het af met Wout. 

• KLUIS 
Staat nog bij Albert Roxs, wordt geplaatst zodra de bestrating klaar is. 

• SPULLEN BIJ ALBERT ROXS 
Er staan nog veel meer spullen bij Albert, Mathieu gaat een keer kijken wat er mee 
moet gebeuren. 

• GRAFFITI 
Het ziet er naar uit dat het eraf kan; we vragen prijsopgave aan Van der Vleut en dan 
praten we met Janssen Bouwbedrijf. 

RONDVRAAG 
• WOUT  
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Vraagt om een bedankbriefje voor opslag vaandels. 
 

1993-10-LEDEN-VERSLAG 
AFWERKING GILDEHUIS 
Deze is in volle gang, het aantal bezoekers aan de vergadering heeft er duidelijk onder te lij-
den. 
 
1993-10-31-BRIEF OVERHEID 
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1993-11-LEDEN-VERSLAG 

SLEUTELS VAN HET GILDEHUIS 
Als in het gebouw alles is afgewerkt worden de sleutels ingeleverd. Ook de firma Janssen moet 
de sleutel nog inleveren. De alsdan uit te geven sleutels krijgen de navolgende gildebroeders: 
De beheerder en de hulpbeheerders elk een sleutel, voor Rinie Vos, Wout Sweegers en Gijs 
Spoor samen met hun dames. Daarnaast krijgen een sleutel: Mathieu van der Voort, Frans Bax 
en Frans Kirchner. Iedereen krijgt een eigen code plus kleurcode. Alles wordt uitgelegd door 
Gijs Spoor. 
BOUWCOMMISSIE 
Nu het gebouw zo ongeveer gereed is, op wat kleinere werkzaamheden na, wordt de bouw-
commissie opgeheven. Allen die hieraan hebben medegewerkt worden door de vergadering 
hartelijk bedankt. Het financiële eindverslag moet uiterlijk 1 december klaar zijn. Het wordt in 
de vergadering van december besproken.  De “Mei” kan worden afgedronken op een speciale 
avond die tevens geldt als openingsavond voor het gilde. De officiële opening volgt later. 
BARCOMMISSIE 
De barcommissie heeft in een onderling gesprek alles nog eens doorgesproken en is tot de 
volgende onderlinge regeling gekomen. 

• Mieke van der Linden-Bax trekt zich terug als beheerster; zij wil helpen als het nodig 
is. In haar plaats wordt voorgesteld Rinie Vos. 

• Hulpbeheerders zijn Wout Sweegers en Gijs Spoor alsmede de gildezusters Annelies 
Vos, Martha Sweegers en Carla Spoor. Afspraken worden gemaakt door de beheerder. 

• Tijdens de openingstijd wordt door de dienstdoende beheerder of hulpbeheerder geen 
alcohol gebruikt. Poetsen na elke activiteit of de volgende morgen. De beheerder blijft 
altijd verantwoordelijk voor het gehele bargebeuren. Een en ander zal door de over-
heid nog nader met Rinie Vos worden besproken. De vergadering is akkoord met Rinie 
als beheerder. Mieke van der Linden zal nog bedankt worden. 

• De vergadering is van mening dat op de vrijdagavonden de gildekamer uitsluitend voor 
de gildebroeders moet zijn. 

AFWERKEN GILDEHUIS 

• Lampen aan de wanden en het plafond. Hierover kon geen overeenstemming door de 
vergadering worden verkregen. Voor beide lampen was geen meerderheid. Na een 
verhitte discussie is uit de twee de sfeervolste gekozen. Actie Mathieu van der Voort, 
Peter Engel. 

• Het lenen van schutterstukken voor de gildekamer. Actie M. van der Voort. 

• Het in orde maken van de meterkast en keuringskaart. Aktie Gijs Spoor, Wout Swee-
gers, Wil Kirchner. 

• Trap maken naar de verwarmingsketel en aanvragen van subsidie voor de verwar-
mingsketel. Actie G. Spoor. 

• Dekblad voor het biljart. Actie Wout Sweegers.  

• Console voor geluidsboxen. Actie Nol van Bussel 

• Schilderen van rekken voor attributen. Actie Frans Bax. 

• Leeghalen en opruimen van bestuurskamer. Actie Wout Sweegers. 

• Garageboxen leeghalen bij Albert Roxs.  

• Kluis naar de gildekamer, wasmachine ophalen en aansluiten. Actie gezamenlijke over-
heid (zo spoedig mogelijk). 

• Naar de Fa. Martin voor anti graffitiverf. Actie Frans Bax. 
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RONDVRAAG. 

• PIET VAN DEN HEUVEL 
o Vraagt naar de noodverlichting met UIT boven de deuren. Dit moet naar zijn 

mening   worden aangesloten op de noodverlichting. Gijs Spoor zal dit verder 
uitzoeken. 

o Boven het attributen lokaal moet een dubbele gipsplaatbodem worden aange-
bracht tegen doorbranden naar beneden. Wordt uitgevoerd. 

o Voor de bestuurskamer schenkt hij een kruisbeeld.  
o Ook heeft hij het stemkistje met witte en zwarte bonen klaar.  

 
o De Sint Joris gedreven in messing, uit de brand, is weer aanwezig.  
o Als laatste biedt hij een nieuwe tegel uit Spanje met een Sint Jorisafbeelding 

aan. 

• JAN VAN BIJSTERVELD  
Vraagt wanneer het bord van bouwbedrijf Jansen wordt verwijderd. Actie Mathieu van 
der Voort. 

• ALBERT ROXS  
Biedt twee schilderijen aan, daarnaast een klok en een bel voor de bar.  
Twee van nieuwe kolven voorziene geweren die uit de brand gekomen zijn zullen wor-
den opgehangen. 

 
1993-11-13-OFFICIEUZE INGEBRUIKNAME GILDEKAMER 
Gildeheer, gildevrouwe, ere-dekenen, gildevrienden, gildebroeders, gildezusters.  
Welkom op deze informele bijeenkomst. Ik zeg nadrukkelijk informele bijeenkomst, dus geen 
lange toespraak, maar hopelijk voor iedereen gezellig samenzijn.  
Wij hebben gemeend het nieuwe gildehuis aan u allen reeds nu te laten zien voordat het t.z.t. 
officieel wordt geopend.  
De officiële opening willen wij eerst dan laten doen plaatsvinden wanneer het gebouw ook 
binnen is aangekleed en alle nog te verrichten werkzaamheden zijn afgerond. B.v. de lucht-
verwarming moet nog worden aangebracht: Wij zoeken op dit moment nog naar de juiste 
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wijze waarop dit moet gebeuren. Voor het einde van dit jaar hopen wij dit werk gereed te 
hebben.  
In het voorjaar of eerder als het gebouw geheel droog is zal anti graffiti worden aangebracht 
dankzij een vorstelijke gift van de heer Martin kunnen wij dit zelf doen. Hartelijk dank heer 
Martin.  
Er zijn meer firma's die ons hebben geholpen, hetzij met schenkingen hetzij met sterk geredu-
ceerde prijzen.  
Jos van der Meulen, heeft gratis geadviseerd voor de verwarming. Het ziet er naar uit dat we 
dank zij hem een uitstekende verwarming hebben. We rekenen min of meer nog op zijn wel-
willendheid om ook een advies op te stellen met betrekking tot de luchtverversing. Nogmaals 
hartelijk dank.  
Wij danken de gildebroeders die op voortreffelijke wijze hebben gebouwd aan dit nieuwe gil-
dehuis.  
Bij de officiële opening hoop ik wat namen te mogen noemen van gildebroeders die zich wel 
uitzonderlijk hebben ingezet.  
Aan Janssens Bouwbedrijf brengen wij dank voor de prettige wijze van samenwerken.  
Alleen door de inzet van een aantal gildebroeders is het realiseren van dit gildehuis betaalbaar 
geworden.  
Ons streven is er op gericht om de exploitatiekosten zo laag mogelijk te houden.  
Op korte termijn willen wij de eindafrekening opstellen en onze leden inzicht geven met be-
trekking tot de jaarlijkse lasten die met de exploitatie zijn gemoeid. Wij willen een voorzichtig 
beleid voeren en trachten deze lasten tot een minimum te reduceren waardoor o.a. de con-
sumptieprijzen laag kunnen blijven.  
Wij danken iedereen die op enigerlei wijze aan de totstandkoming van dit gildecentrum Sint 
Joris Stratum heeft meegewerkt. Wij bieden u een avond van ontspanning aan en hopen dat 
wij altijd op u allen zullen mogen blijven rekenen.  
Wij zien gaarne dat u in goede gezondheid en vriendschap met ons een drankje en hapje zult 
willen nuttigen.  
Alvorens dat te doen mogen wij aan mevrouw Dekker Brouwer, die wij op 10 mei van dit jaar 
als gildevrouwe hebben geïnstalleerd vragen een eerste officiële daad in die functie te willen 
stellen.  
Wij verzoeken haar een plaquette die in dit gebouw is aangebracht, die herinnert aan het slaan 
van de eerste paal door haar echtgenoot op 14 januari 1993 te willen onthullen.  
Ik dank u wel (bloemen).  
Mathieu van der Voort, regerend-deken. 
 
1993-11-DE GILDEBODE 

• !!Wij gaan de MEI vieren!! 
(zaterdag 13 november 1993) 
Zoals u waarschijnlijk allen weet is het in de bouw gebruikelijk om aan het bereiken 
van hoogste punt van een bouwwerk een feestelijk tintje te geven: er wordt dan pan-
nenbier geschonken, ook wordt er wel geld gegeven aan diegenen die aan het resul-
taat hebben meegewerkt. 
In overleg met de voornaamste bouwlieden hebben wij het vieren van de MEI uitge-
steld totdat ons gildehuis (bijna….) geheel klaar zou zijn. Een gezellige avond in het 
nieuwe gebouw met een gratis hapje en een drankje vond iedereen toch ook wel een 
passende wijze van de MEI vieren, temeer omdat daardoor ook werkers van het laatste 



 

 

 85 

uur (denk aan interieurverzorging!) in de gelegenheid zouden komen om het feest van 
de totstandkoming van ons nieuwe gildehuis mee te vieren. 
Wij nodigen u langs deze weg dan ook allen van harte uit die op een of andere manier 
aan deze totstandkoming hebben meegewerkt om, met hun levenspartner, op ZATER-
DAG 13 NOVEMBER 1993 (aanvang +/- 20.00 uur) de MEI te vieren, samen met de 
timmerlieden, de metselaars, de tegelzetters, de voeger en alle andere mensen die 
hier niet met functie worden genoemd. 
Wij hopen dat het een leuke en gezellige avond zal worden en wensen allen veel ge-
noegen. 
De Bouwcommissie, 
Namens deze, secretaris. 

• Frans Bax en Frans Kirchner 
“DAAR IS OVER NAGEDACHT” 
Misschien denkt u, dit is een flauwe grap. 
Maar niets van dit alles, het is serieus bedoeld. 
Tijdens het afdrinken van de MEI op zaterdagavond 13 november j.l., wat overigens 
zeer gezellig was, lanceerde de regerend-deken een opmerking over de openingsda-
tum. Hij dacht dat het mooi zou zijn, het gildehuis officieel te openen: TWEE JAAR NA 
DE BRAND en wel op 22 januari 1994. 
Een gildebroeder maakte de opmerking: “DAAR IS OVER NAGEDACHT”. 
Toch was de opmerking goed gevallen en de op dat moment aan die tafel staande gil-
debroeders zeiden dan ook spontaan: “dan zorgen wij dat in en rondom het gildehuis 
alles is afgewerkt”. 
De datum van 22 januari moet nog wel door de vergadering worden bevestigd, maar 
de afwerkingswerkzaamheden zijn reeds gestart. 
Toch kan niet alles door dezelfde gildebroeders worden gedaan. Zij hebben, ondanks 
hun goede wil, niet de kennis en kunde voor enkele specifieke werkzaamheden die nog 
moeten worden uitgevoerd. Het is dan ook vis deze weg dat wij een beroep doen op 
de medewerking van alle gildebroeders. Maar niet alleen op de gildebroeders! 
Ook op de gildezusters willen wij een beroep doen! 
Wij vragen jullie je man en gildebroeders een paar avonden of zaterdagen vrijaf te ge-
ven van boodschappen doen of een karweitje in huis. 
Gildebroeders en gildezusters, 
Als wij nog eenmaal en samen de schouders onder dit karwei zetten is het geklaard. 
De werkzaamheden worden uitgevoerd in goed overleg met jullie. 
Kom en help, doe het niet voor ons maar voor je eigen Sint Jorisgilde Stratum. 
 

1993-12-LEDEN-VERSLAG 
OFFICIËLE OPENING GILDEGEBOUW 
De regerend-deken heeft eens opgemerkt dat het misschien wel leuk zou zijn om het gebouw 
precies twee jaar na de brand weer te openen. De vergadering vindt dit een heel goede ge-
dachte mits het gebouw dan voldoende klaar is. Wordt verder besproken in de overheidsver-
gadering. Piet van den Heuvel wordt ook uitgenodigd. 
ACHTER ONS LIGGENDE ACTIVITEITEN  

• INOFFICIËLE OPENING:  
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Nol hoorde pas laat in de namiddag dat dr. Dekker zou komen en de steen voor de 
eerste paal zou worden onthuld. Hij heeft zich daarover opgewonden: er had een brief 
uit moeten gaan zodat elke gildebroeder aanwezig had kunnen zijn. 

• NIEUWE (TWEEDE) BRANDKAST  
Wim van der Aa geeft de sleutels af; hartelijk dank aan allen die aan dit geweldige kar-
wei hun beste krachten hebben gegeven. Kans op scheuren van de vloer acht Wout 
niet zo groot, maar inderdaad: de kluis staat naast de dragende balk. 

RONDVRAAG 

• WILLIAM VAN DEN HEUVEL  
Vraagt waarom de voorzitter en de secretaris van de stichting zijn (Williams) bevoegd-
heden bij de Rabobank hebben doen veranderen waardoor hij niet meer flexibel ge-
noeg kan handelen. Er ontstaat een discussie tussen William enerzijds en Mathieu en 
Harry anderzijds welke zodanig onaangenaam verloopt dat Harry de vergadering acuut 
verlaat. 

• Het volgende deel van het verslag is gemaakt aan de hand van aantekeningen van 
Frans Bax. 
WILLIAM VAN DEN HEUVEL  
Geeft als penningmeester van de stichting een financieel overzicht van de bouw en 
licht dit toe. De vergadering is van mening dat alles netjes is afgewerkt. 
JAAP SWEEGERS 
Het straatwerk rondom het gebouw wordt afgewerkt: stenen uitzoeken, inknippen en 
aanvullen, de aftriller begint maandagavond weer te werken. 

 
1994 
 
1994-01-LEDEN-VERSLAG  
RONDVRAAG 

• ANDRÉ VAN DE BROEK 
Gaarne een voorziening van het toegangspad i.v.m. opening: steigerplanken? 
We kunnen de beschikking krijgen (onder bepaalde voorwaarden, o.a. t.a.v. de chauf-
feurs) tegen kostprijs van 80 cent per kilometer. Voor kennisgeving aangenomen. 
 

1994-02-LEDEN-VERSLAG 
INVENTARIS 
Friteuse en magnetron. 
Wim van der Aa toont een nieuwe friteuse: er kan 13 liter vet in, er zit een koude zone onderin 
waardoor het vet minder vervuilt. Fl. 250 bijbetalen, geld komt uit de lottopot. 
Uit de lottopot is ook een magnetron aangeschaft. 
JAARVERSLAGEN OVER 1993 
FINANCIËLE VERSLAGEN 

• De relatie tussen het gilde en de stichting moet nog nader worden uitgezocht, daarna 
kan er een afstemmingsvergadering gilde/stichting plaats vinden. Einde 1994 zal er een 
duidelijk overzicht van de relatie tussen het gilde en de stichting worden gepresen-
teerd. 

• Er wordt een kascontrolecommissie benoemd: Guido Bax en André van de Broek. 

• De deken-penningmeester van het gilde geeft naar aanleiding van de resultaten een 
rondje! 
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• Door gebrek aan afstemming met het gilde kan de penningmeester van de stichting 
geen balans per 31 december 1993 opmaken, aan het overzicht van december 1993 
valt niets toe te voegen. 

• De penningmeester van de stichting stelt zijn functie beschikbaar omdat de "december 
kwestie" nog niet is geregeld; de consequenties hiervan zullen worden besproken in 
de eerstvolgende overheidsvergadering. 

ACHTER ONS LIGGENDE ACTIVITEITEN 
De belangrijkste was natuurlijk de officiële opening, dit was een grandioos succes!! We heb-
ben vele bijzonder sympathieke reacties gekregen, niet alleen brieven maar ook bloemstuk-
ken, geld, een videoband uit Duitsland en van Rob Smit een lege videoband die hij zal vullen 
met opnamen van ons gilde van de laatste jaren. 
Frans Bax heeft de bandopname die Nol heeft gemaakt van de toespraken uitgetypt: 26 pagi-
na's! 
Hartelijk dank aan allen die hun medewerking hebben verleend, speciaal de dames. 
 
1994-01-GILDEBODE 

• Wout Sweegers 
OPENING GILDEHUIS 
Op zaterdag 22 januari was het toch weer zover. 
Twee jaar na de brand hebben we toch maar mooi de gild officieel kunnen heropenen. 
Ondanks het weer vond ik dat het toch goed gegaan was. De toespraken niet te lang 
en de opkomst was goed. Lang geleden dat wij met zo’n grote groep bijeen waren. 
En ’s avonds een knalgezellig feest. Waar ik hiermede ook de Stratumse Harmonie wil 
danken, want die kwamen op het juiste moment binnen. 
Verder wil ik ook iedereen bedanken voor de werkzaamheden in en rondom het ge-
bouw om alles voor deze tijd gereed te hebben en hoop dat er bij andere activiteiten 
ook zo’n goede samenwerking zal zijn. 

• Frans Bax-jonge-deken 
HEROPENING VAN HET GILDEHUIS 
Heropening van het gildehuis.  
Na wat kleinigheden te hebben afgewerkt voor de opening was de grote dag aange-
broken. De weersberichten voorspelden een dag met “hier en daar” een regenbui. He-
laas was het alleen maar “hier”. 
In een gestaag vallende motregen kwamen de eerste genodigden omstreeks kwart 
over twee het gildehuis binnen. Met regelmaat volgden daarna de gildebroeders, 
gildezusters en genodigden. 
Het gilde moest omstreeks 15.25 uur bij Hotel Parkzicht zijn om daar de genodigden 
naar de gildekamer te begeleiden. Kort nadat het gilde daarheen was vertrokken kwam 
het Stratums Muziekcorps Sint-Cecilia. Reden alle genodigden in het gildehuis te vra-
gen buiten naar de serenade te luisteren in afwachting van het gilde. 
Met vliegend vaandel, sonoor tromgeluid en bazuingeschal kwam het gilde met onze 
gildeheer en gildevrouwe. Monseigneur Ter Schure, ere-dekenen pastoor van de 
Sande, burgemeester Welschen en dr. Borrie, alsmede enkele gildeautoriteiten, bij de 
gildekamer. 
Een woord van welkom werd uitgesproken door de regerend-deken. Hij bracht dank 
uit aan de gulle gevers en sponsors maar ook aan alle gildebroeders en -zusters voor 
het tot stand komen van het gebouw. 
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De opening van het gildehuis werd verricht door de gildeheer en gildevrouwe door het 
wegnemen van het gildevaandel, geplaatst voor de afbeelding van de legende van Sint 
Joris. (foto) 

Maar voordat de officiële handeling plaats-
vond heeft de gildeheer in zijn toespraak on-
der andere gezegd dat het speciaal in deze 
tijd nodig is moed en vastberadenheid te heb-
ben. Maar ook solidariteit, doorzettingsver-
mogen en optimisme. Allemaal trefwoorden 
voor het gilde. 
Na een toespraak en gebed heeft monseig-
neur Ter Schure het gebouw aan de binnen- 
en buitenzijde gezegend.  
Het was het Stratums Muziekkorps dat het 
"lang zal ze leven" inzette waarbij veel aan-
wezigen uit volle borst meezongen en beslo-
ten met "hiep, hiep hoera"  
Toen was de microfoon voor de verschillende 
sprekers waaronder ook burgemeester 
Welschen.  
Een verrassing was het krijgen van een me-
daille en het programmaboekje uitgegeven 

op het door ons gilde georganiseerde gildefeest van 1912.  
Maar dit niet alleen.  
Ook is door het oude vriendengilde het daar in bezit zijnde koningszilver, met konings-
staf en bol, overhandigd.  

Door J. Bijsterveld, zilversmid te Valkens-
waard, werd een collage van het niet meer te 
herstellen gildezilveren medailles(foto)  aange-
boden, naast het zuiver maken van het reste-
rende gildezilver.  
 
Bij dit alles zijn aangeboden schilderijen, 
bloemen en cadeaus onder couvert. Alles 
speelde af in een gezellige, met soms wat ge-
roezemoes, maar verder ongedwongen sfeer 
onder het genot van een hapje en een 
drankje. Veel applaus was het gevolg. 
Maar het grootste langste en verdiende ap-
plaus was toch voor de regerend-deken. Het 

was onze gildeheer die, in het begin van openingswoord, de enorme inzet en prestatie 
van Mathieu, zeer terecht, wereldkundig maakte.  
De feestavond begon wat aarzelend. Sommige gildebroeders waren naar huis gegaan 
om hun vrouw op te halen. Anderen, die waren gebleven, hebben de tijd gekort door 
te biljarten met het blad. 
Maar als dan met het vorderen van de tijd de boerenkapel van het Stratums Muziek-
korps binnenkomt is de stemming geen 100 maar 200%.  Zingende en dansende 
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gildebroeders en -zusters. Door zoveel enthousiasme in de zaal werden de muziekkan-
ten naar nog meer gedreven en wisten ze zelf niet meer van ophouden.  
Helaas moesten zij nog terug naar het feest waaraan zij muzikale verplichtingen had-
den. Het was een feestelijk hoogtepunt van de avond na een bijzonder geslaagde her-
opening.(opmerking: zie meer over de opening in apart hoofdstuk hieronder) 
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1994-01-22-OPENING 
UITNODIGINGEN 
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REGEREND-DEKEN MATHIEU VAN DER VOORT 
De wens is geuit monseigneur 
dat het gebouw niet alleen aan 
de binnenkant wordt ingezegend 
maar ook aan de buitenkant. Het 
gebouw is namelijk aan de bui-
tenkant in brand gestoken.  
En we zouden graag ook de 
kwade geesten bezworen heb-
ben door uw inzegening door het 
gebouw ook aan de buitenkant in 
te zegen.  
 
Welkom aan de burgemeester 
van de gemeente Eindhoven dr. 
Welschen, ook ere-deken van 
ons gilde.  
De president van de Europese 
Gemeenschap van Historische 
Schuttersgilden en Schutterijen, 
graaf 't Kint de Rodebeeke.  
De president van de Oud Limburgse Schuttersgilden, Lijs Stals.  
De vice-president van de EGS voor België, dr. de Ron.  
De hoofdman van de Conventie van Schuttersgilden uit Antwerpen en omgeving, Octaaf Gee-
nens.  
De voorzitter van Kring Kempenland, drs. H. Luiten.  
De secretaris van de Stichting Katholieke Noden, drs. Wegberg.  
En onze ere-dekenen pastoor J.C. van der Sande en dr. Borrie.  
De ere-koning van de vrienden van ons gilde drs. Meyer, ik heb hem nog niet gezien hij zou 
ook hier komen.  
Ik heb ook nog wethouder Scherf gezien en andere hoge gasten waar wij zeer mee vereerd 
zijn dat zij hier zijn, maar ik hoop dat u het mij niet kwalijk zult willen nemen in verband met 
de tijd dat ik hen niet vernoem.  
In het algemeen houd ik er niet van lange toespraken dus moet ik het op die manier inkorten.  
Wel wil ik vermelden dat de voorzitter van de Gelderse Federatie de Ree tot Baberich door 
familieomstandigheden niet aanwezig kan zijn. Evenals ook ere-deken mr. van der Lee en de 
voorzitter van het Belgisch Overlegorgaan, Stan Kolikie.  
De commissaris van de koningen dr. Houben heeft zich op het laatste moment nog telefonisch 
laten verontschuldigen.  
 
21 Januari 1992 is een datum die voor eeuwig in de geschiedenis van ons gilde voortleeft. Door 
een alles verwoestende brand werd ons lang gekoesterde ideaal dat pas kort tevoren was 
gerealiseerd weer volledig verwoest. Niet alleen het gildehuis maar vrijwel ook alle waarde-
volle gildeattributen en documenten gingen verloren.  
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De ramp die ons gilde heeft getroffen heeft veel publiciteit gekregen, het medeleven was bij-
zonder groot, allerhartelijkst wij zijn daarvoor nog iedereen bijzonder erkentelijk.  
Tijdelijk onderdak voor de vrijdagavonden werd gevonden bij het Sint Catharinagilde Strijp. 
Voor de zondagen bij de familie de Vries aan de Anna Bijnsweg en bij de pastoor in een bijzaal 
van de Sint Joriskerk mochten wij onze ledenvergaderingen houden. Voor deze dienstverle-
ning zullen wij hun allen voor altijd dankbaar zijn.  
 
De planning van de nieuwbouw.  
Vanaf het eerste moment was het voor iedereen duidelijk, er moest een nieuw gebouw ko-
men. Houtbouw of bouwen in steen, dat was de vraag. Bij houtbouw zouden wij binnen een 
half jaar na de brand weer onder de pannen zijn.  
Dan zouden financiële problemen ons minder hoofdbrekens kosten zo werd gedacht.  
De gildebroeders waren bijzonder huiverig voor houtbouw geworden en wilden dat de kosten 
van bouwen in steen bekeken werden.  
Na prijsopgave door de aannemer bleek ons dat wij dit financieel niet zouden kunnen opbren-
gen.  
Na eindeloze berekeningen en besprekingen ontstond een haalbaar plan mede omdat de 
Stichting Katholieke Noden, de Rabobank en gildeheer dr. Wisse Dekker ons fantastisch wilden 
helpen.  
De afwikkeling van de schade aan het gebouw was in goede handen bij de heer van der Velden 
van de firma Von Reth, nog dank aan hem.  
Met bouwbedrijf Jansen, onderdeel van de Hurksgroep, kon een zodanige regeling worden 
getroffen dat door eigen werkzaamheden van onze gildebroeders toch in steen gebouw zou 
kunnen worden zonder dat wij voor zodanige schulden zouden komen te staan dat een rede-
lijk exploitatie onmogelijk zou worden.  
Alvorens de opdracht aan Jansen bouwbedrijf te verstrekken hadden wij ons ervan overtuigd 
dat ook de Bavaria Bierbrouwerij ons zou helpen, de heer Swinkels hartelijk dank.  
Ook Ad Selhorst van Bavaria dank voor ons bijstaan met raad en daad.  
Ook dank aan de heer Bert Stals uit Weert die ons gewezen heeft op de mogelijke steun door 
de Stichting Katholieke Noden. De secretaris drs. Wegberg, hartelijk dank voor uw fantastische 
hulp.  
Met de heer Wim Draaisma, destijds directeur van de Rabobank Eindhoven, konden wij een 
geldleningsovereenkomst sluiten waarmee wij nog steeds zeer gelukkig zijn.  
In dit kader mogen wij zeker de namen niet vergeten van de heren Hamans en Soetens van de 
Rabobank. Wij hopen met de nieuwe directeur Pierre Verhagen dezelfde prettige relatie te 
hebben als zijn voorgangers.  
Dank nog aan de gemeente Eindhoven, de diensten Openbare Werken, Stadsontwikkeling, 
Bouw en Woningtoezicht, Milieuzaken en Hinderwet, Ergon en Nutsbedrijven, politie speciaal 
bureau Zuid.  
De medewerking, bijstand en ondersteuning die wij overal hebben aangetroffen heeft ons 
enorm veel goed gedaan.  
Dank aan firma Martin die, het gebouw was nog niet goed en wel klaar of het was al onder 
geklad, ons anti graffiti heeft bezorgd.  
Nolte voor de grondkabel voor de alarmverlichting.  
Loomans keukenbedrijf.  
Technisch Adviesbureau Jos van der Meulen die gratis de gehele berekening voor de vloerver-
warming verzorgde en onze gildebroeders adviseerde tijdens het leggen van de slangen en 
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monteren van de verwarmingsinstallatie en die ook zal zorgen dat onze ventilatieregeling in 
de komende weken op de juiste wijze zal worden aangebracht. Dat deze nog niet gereed is, is 
ook een kwestie van geld.  
Ons gebouw is thans voorzien van stalen rolluiken, elektronische beveiliging, inbraak en/of 
brand worden automatisch gemeld, we hopen dat het nooit nodig is.  
Nog wordt er van alles gedaan om de accommodatie te verbeteren en te verfraaien. We zullen 
nog wel enige tijd bezig zijn voordat wij kunnen zeggen alles is thans in orde.  
Om onze kostbaarheden te beschermen beschikken wij thans over een brandkast en een kluis 
in de hoop dat die nooit hun waarde zullen hoeven te bewijzen.  
 
En dan onze eigen gildebroeders en zusters.  
Een enkele gildebroeder had het er moeilijk mee dat wij zo'n dure bouw tot stand wilde bren-
gen en wilde daar geen verantwoording voor dragen. Maar de andere gildebroeders gingen 
na een grondige voorlichting met de plannen van de overheid van ons gilde accoord. En omdat 
zij meehielpen waar en wanneer het echt nodig was is het ons gelukt zoals u allen kunt zien.  
 
Op veertien januari 1993, bijna een jaar na de brand, sloeg onze gildeheer dr. Wisse Dekker 
de eerste paal. Een gedenksteen in de hal van dit gebouw is een blijvende herinnering aan die 
heuglijke dag.  
Ik zou zo graag de namen van enkele gildebroeders noemen die wel op een uitzonderlijke 
wijze aan de bouw van dit gildehuis daadwerkelijk hebben gewerkt en hun de eer geven die 
hun toekomt. Maar dan komt de keuze van wie het eerst noemen, wie het meest roemen. 
Naast het metselen, schilderen, riolering leggen, sanitair aanbrengen, tegels leggen en zetten, 
energie, leidingen, armaturen ophangen, barmeubel in eigen beheer door een gildebroeder 
gemaakt, dakpannen leggen door al onze gildebroeders samen. Inrichten van het attributen-
lokaal, voorraadruimte, archief en berging, buitenverlichting, poetswerk en het schoonhou-
den van de werkplek, enzovoort enzovoorts zijn er zo vele werkzaamheden verricht door onze 
eigen mensen dat het ondoenlijk is meer op te sommen.  
Maar gildebroeders, jullie kunnen trots zijn op jullie werk en daarom zou het mooi zijn als wij 
te zijner tijd hier een groot schilderij zouden kunnen ophangen waarop alle gildebroeders 
staan afgebeeld die thans lid zijn van ons gilde. Om het nageslacht te kunnen laten zien welke 
mensen het waren die het aangedurfd hebben dit gebouw mede tot stand te helpen brengen. 
Die plannen zijn er en wij hopen die ook te verwezenlijken maar het zal nog wel even duren. 
Hartelijk dank aan u allen voor uw inzet en trouw aan ons gilde en laten we hopen dat Sint 
Jorisgilde Stratum nog vele gelukkige jaren in dit gebouw mag voortbestaan.  
 
Ik dank u. 
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